



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

17-23
ມີນາ
2023
ປີທີ 12
ສະບັບທີ 914
ລາຍສົບປະດາ

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໂອ້ລິມ ແລະ ໃຫ້ທິດຊີ້ນໍາຄະນະພັກອົງການປົກຄອງ ແຂວງຜົ້ງສາລີ

ໃນໂອກາດເຄື່ອນໄຫວ ຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກ ຄະນະພັກ, ອົງການປົກຄອງ ແຂວງຜົ້ງສາລີ ລະຫວ່າງວັນທີ 14-16 ມີນາ 2023 ທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພົມວິຫານ ກໍາມະການກົມການເມືອງສູນ ກາງພັກ, ປະທານສະພາແຫ່ງ ຊາດ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນໂອ້ລິມ ແລະ ໃຫ້ທິດຊີ້ນໍາ 12 ຂໍ້ຕໍ່ຄະນະພັກ, ອົງການປົກຄອງ ແຂວງຜົ້ງສາ ລີ ດັ່ງນີ້:



ບົນພື້ນຖານແນວທາງນະໂຍ ບຽບການ, ກົນໄກວິທີການ ບາຍຂອງພັກ, ມະຕິ, ຄໍາສັ່ງ, ເຮັດວຽກທີ່ວາງອອກ; ເພີ່ມ ລະບຽບກົດໝາຍ ແລະ ລະ ທະວິຄວາມຮັບຜິດຊອບການ

ເມືອງ, ຄວາມຮັບຜິດຊອບທີ່ ໄດ້ຮັບການມອບໝາຍໃຫ້ສູງ ສິ່ງ ແລະ ບັບປຸງແບບແຜນ ການຊີ້ນໍາ-ນໍາພາ, ແບບແຜນ ວິທີເຮັດວຽກ ໃຫ້ແທດຕົວຈິງ, ມີວິທະຍາສາດ; ກໍາແໜ້ນ ແນວທາງ, ມະຕິ, ຄໍາສັ່ງ ຂອງ ພັກ, ລະບຽບກົດໝາຍຂອງ ລັດ ແລະ ກໍາແໜ້ນພາລະບົດ ບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງ ຄະນະພັກ, ອໍານາດການປົກ ຄອງແຕ່ລະຂັ້ນ ແລະ ການເຮັດ ແທ້ທໍາຈິງ ເພື່ອປະເທດຊາດ, ເພື່ອປະຊາຊົນ; ເພີ່ມທະວີ ຄວາມອິດທິນ, ຄວາມເສຍສະ ຫຼະເພື່ອສ່ວນລວມ; ຄວາມອິດ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4

ສືບຕໍ່ເສີມຂະຫຍາຍຜົນງານ ແລະ ມູນເຊື້ອຂອງພັກປະຊາຊົນ ປະຕິວັດລາວ

ການສ້າງຕັ້ງພັກປະຊາ ຊົນ ປະຕິວັດລາວ ຂຶ້ນໃນວັນ ທີ 22 ມີນາ ປີ 1955 ແມ່ນ ເຫດການການເມືອງສໍາຄັນທີ່ ຍິ່ງໃຫຍ່ ແລະ ເປັນບາດລ້ຽວ ຕັດສິນໃນປະຫວັດສາດແຫ່ງ ການຄົງຕົວ ແລະ ຂະຫຍາຍ ຕົວຂອງຊາດລາວເຮົາ. ນັບແຕ່ ນັ້ນມາ ພາລະກິດປະຕິວັດຢູ່ປະ ເທດເຮົາ ໄດ້ມີການນໍາພາໂດຍ ກົງຂອງພັກປະຕິວັດ ຂອງຊົນ ຊັ້ນກໍາມະກອນລາວເຮົາ ແລະ ເຮັດໃຫ້ຂະບວນການຕໍ່ສູ້ກູ້ ຊາດຂອງປະຊາຊົນເຮົາມີບາດ ກ້າວຂະຫຍາຍຕົວທາງດ້ານ ຄຸນນະພາບ. ການສ້າງຕັ້ງພັກ

ແມ່ນການລວມຍອດຂອງມູນ ເຊື້ອຮັກຊາດອັນສູງສິ່ງ ແລະ ນໍ້າໃຈຕໍ່ສູ້ອັນອົງອາດກ້າແກ່ນ ເດັດຂາດ ບໍ່ອ່ອນຍອມຂອງ ຊາດລາວເຮົາ ທີ່ໄດ້ຜ່ານການ ທົດສອບອັນລະອິດລະອ້ຽວ ຂໍ້ຽວຂາດ ໃນການຕໍ່ສູ້ເພື່ອ ປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາ ປະເທດຊາດ. ພັກປະຊາຊົນ ປະຕິວັດ ລາວ ທີ່ມີກຽດສະຫງ່າ, ຜູ້ຈັດ ຕັ້ງ ແລະ ນໍາພາທຸກໆໄຊຊະນະ ຂອງການປະຕິວັດລາວ, ຜູ້ທີ່ ໄດ້ນໍາພາປະຊາຊົນລາວບັນດາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 8

ຄະນະຜູ້ແທນຂັ້ນສູງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມໃຫຍ່ IPU ຄັ້ງທີ 146



ອ່ານໜ້າ 4

ສສຊ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ພົບປະພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ຂອງ ກຊສ



(ສສຊ) ວັນທີ 10 ມີ ນາຜ່ານມາ, ສະມາຊິກສະພາ ແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈໍາເຂດ ເລືອກຕັ້ງທີ 1 ນະຄອນຫຼວງ ວຽງຈັນ ແລະ ສະມາຊິກສະພາ ປະຊາຊົນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ນໍາໂດຍທ່ານ ຮສ. ປອ. ລິນຄໍາ ດວງສະຫວັນ ປະທານກໍາມາ ທິການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນ ໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ສະ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4

ປົກສາທາລີຄົ້ນຄວ້າຕໍາແໜ່ງບໍລິຫານ ແລະ ກົງຈັກເສນາທິການຂອງ ສພຊ

(ສພຊ) ເພື່ອເປັນການ ປົກສາທາລີ ແລະ ຕົກລົງເປັນ ເອກະພາບ ກ່ຽວກັບຕໍາແໜ່ງ ບໍລິຫານຂອງປະທານ, ຮອງປະ ທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຊຸດ ທີ II; ປົກສາທາລີ ແລະ ຕົກ ລົງເປັນເອກະພາບກ່ຽວກັບຕໍາ ແໜ່ງບໍລິຫານປະເພດ 4 ຢູ່ສະພາ ປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ(ສພຊ) ຊຸດ ທີ II ແລະ ເພື່ອຄວາມເປັນເອກະ ພາບກ່ຽວກັບການສ້າງຕັ້ງຂະ ແໜ່ງທີ່ສັງກັດກົງຈັກການຈັດ ຕັ້ງສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 10



ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ກໍາມາທິການວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ

(ສພຊ) ກອງປະຊຸມ ເຝິກອົບຮົມສ້າງຄວາມເຂັ້ມ ແຂງຍົກລະດັບໃຫ້ພະນັກງານ- ລັດຖະກອນຂອງກໍາມາທິການ ວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ປະຈໍາປີ 2022 ຊຸດທີ 3 ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນ ວັນທີ 9 ມີນາຜ່ານມາ, ທີ່ຫ້ອງ ປະຊຸມເຮືອນພັກກະຊວງແຮງ ງານ ແລະ ສະຫວັດດີການສັງ ຄົມ ໂດຍການເປັນປະທານ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4



ເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດ ກອງປະຊຸມ...
ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 5



ກອງປະຊຸມ...
ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 6



ຮອງປະທານສະພາ ເຂດ 6 ...
ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7

ຊົມເຊີຍວັນສ້າງຕັ້ງພັກປະຊາຊົນ ປະຕິວັດລາວ ຄົບຮອບ 68 ປີ ຢ່າງສຸດໃຈ!

ຍົກລະດັບຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດໃຫ້ເສນາທິການຂອງກຳມາທິການກົດໝາຍ

(ສພຊ) ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ວຽກງານກຳມາທິການກົດໝາຍໄດ້ດຳເນີນຢ່າງມີຄຸນນະພາບ ໃນວັນທີ 9 ມີນາຜ່ານມາ, ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ກຳມາທິການກົດໝາຍ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມສຳມະນາຍົກລະດັບຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດ ໃຫ້ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ຂອງກຳມາທິການກົດໝາຍ ປະຈຳປີ 2022 ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ອຳໄພ ຈິດມານິນ ຮອງປະທານກຳມາທິການກົດໝາຍສະພາແຫ່ງຊາດ, ມີທ່ານຮອງປະທານກຳມາທິການກົດໝາຍ, ຄະນະກົມ, ຄະນະພະແນກ ແລະ ພະນັກງານ-ວິຊາການ ພ້ອມທັງວິທະຍາກອນທີ່ຖືກເຊີນເຂົ້າຮ່ວມ.

ໃນພິທີ, ທ່ານ ອຳໄພ ຈິດມານິນ ໄດ້ກ່າວວ່າ: ກອງປະຊຸມ ຈະໄດ້ຮັບຜັງບົດສະເໜີການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນິຕິກຳ, ບົດສະເໜີເຕັກນິກການຄົ້ນຄວ້າເນື້ອໃນຂອງຮ່າງກົດໝາຍ ທີ່ມີປະສິດທິພາບ



ແລະ ປະສິດທິຜົນ ແລະ ບົດສະເໜີທັກສະການຄົ້ນຄວ້າວິເຄາະ, ວິໄຈບັນຫາກ່ຽວກັບການຕີຄວາມໝາຍ ແລະ ອະທິບາຍກົດໝາຍ ເຫັນວ່າຫົວຂໍ້ທີ່ກ່າວມານັ້ນ ລ້ວນແຕ່ແມ່ນພາລະບົດບາດຂອງກຳມາທິການກົດໝາຍ ເຊິ່ງວຽກງານການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ເປັນວຽກງານໜຶ່ງທີ່ມີຄວາມໝາຍຄວາມສຳຄັນ ແລະ ຈຳເປັນໃນຂະບວນການສ້າງ, ປັບປຸງ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ໃນທົ່ວສັງຄົມ ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ມີຜົນ

ສັກສິດ ແລະ ຍຸຕິທຳ, ວຽກງານຄົ້ນຄວ້າເນື້ອໃນຂອງຮ່າງກົດໝາຍ ກໍ່ແມ່ນອີກວຽກໜຶ່ງທີ່ສຳຄັນ ໃນການເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍ່ຄື ສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນການປະຕິບັດພາລະບົດບາດດ້ານນິຕິບັນຍັດ ປະກອບສ່ວນສ້າງລັດແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໃຫ້ກາຍເປັນລັດແຫ່ງກົດໝາຍ ແລະ ວຽກງານການຕີຄວາມໝາຍ ແລະ ອະທິບາຍກົດໝາຍ ກໍ່ແມ່ນວຽກງານໜຶ່ງທີ່ສຳຄັນຂອງກຳມາທິການກົດໝາຍ ໃນການປະຕິບັດພາລະບົດບາດເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ຄະນະປະຈຳ ໃນການ

ຄົ້ນຄວ້າຕີຄວາມໝາຍ ແລະ ອະທິບາຍກົດໝາຍເປັນສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ດ້ານນິຕິບັນຍັດອັນຕົ້ນຕໍຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ກົດໝາຍ ທີ່ປະກາດໃຊ້ໄປແລ້ວ ໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢ່າງເປັນເອກະພາບ ແລະ ທ່ານໄດ້ສະເໜີໃຫ້ບັນດານັກສຳມະນາກອນ ຫຼັງຈາກທີ່ໄດ້ຮັບຜັງບົດບັນຍາຍຈາກນັກວິທະຍາກອນແລ້ວ ໃຫ້ແລກປ່ຽນກັບວິທະຍາກອນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານ ຂອງກຳມາທິການກົດໝາຍ ໄດ້ຮັບການປັບປຸງຕີຂຶ້ນໃນຕໍ່ໜ້າ. (ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

ສ້າງຂີດຄວາມສາມາດ ໃຫ້ເສນາທິການຂອງກຳມາທິການບັນດາເຜົ່າ

(ສພຊ) ເພື່ອຍົກລະດັບຄວາມຮູ້, ຄວາມເຂົ້າໃຈ ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານວິຊາການ ກ່ຽວກັບພາລະບົດບາດຂອງກຳມາທິການບັນດາເຜົ່າ ແລະ ສອງກົມທີ່ເປັນເສນາທິການຊ່ວຍວຽກກຳມາທິການບັນດາເຜົ່າສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX; ການເປັນເສນາທິການໃນການເກັບກຳ, ສັງລວມຂໍ້ມູນ, ການຕິດຕາມກວດກາວຽກງານຊີ້ນຳເຜົ່າ, ສາສະໜາ, ວຽກງານແນວໂຮມ ແລະ ຊັ້ນຄົນ, ວຽກງານ 3 ສ້າງ ວຽກງານການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ວຽກງານພັດທະນາຊຸມນະບົດ ຢ່າງມີຈຸດສຸມ, ຮັບປະກັນການສະໜອງຂໍ້ມູນທີ່ເປັນຜືນຖານໄດ້ຢ່າງທັນເວລາ ແລະ ມີປະສິດທິພາບ; ພ້ອມທັງຍົກສູງຄຸນນະພາບໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ການເມືອງຂອງພະນັກງານວິຊາການ ທັງຮັບປະກັນການເປັນເສນາທິການທີ່ດີໃຫ້ແກ່ກຳມາທິການບັນດາເຜົ່າ ນັບມື້ເຂັ້ມແຂງຂຶ້ນເທື່ອລະກ້າວ; ໃນວັນທີ 14-15 ມີນາ 2023 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ກຳມາທິການບັນດາເຜົ່າ ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມເຝິກອົບຮົມຍົກລະດັບຂີດຄວາມສາມາດ ປະຈຳປີ 2022 ໃຫ້ວິຊາການ



ຂອງກຳມາທິການບັນດາເຜົ່າ ແລະ ວິຊາການທີ່ຮັບຜິດຊອບວຽກງານເຜົ່າ ແລະ ສາສະໜາປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທົ່ວປະເທດ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ສິງ ເລືອງວິຫານ ຫົວໜ້າກົມວຽກງານຊີ້ນຳເຜົ່າ, ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານ ນາງ ທັດສະດາພອນ ຈັນທະມາດ ຮອງປະທານກຳມາທິການບັນດາເຜົ່າ, ມີຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າກົມ, ພະນັກງານວິຊາການຂອງກຳມາທິການ ແລະ ວິຊາການທີ່ເປັນເສນາທິການໃຫ້ກຳມະການບັນດາເຜົ່າໃນ 18 ເຂດເລືອກຕັ້ງທົ່ວປະເທດ.

ໂອກາດນີ້, ທ່ານ ນາງ ທັດສະດາພອນ ຈັນທະມາດ ໄດ້ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມວ່າ: ຊຸດເຝິກອົບຮົມຄັ້ງນີ້ ເປັນການເຝິກສະເພາະໃຫ້ພະນັກງານວິຊາການທີ່ເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ຂັ້ນນຳຂອງຕົນ; ດັ່ງນັ້ນ,

ເພື່ອເຮັດໃຫ້ຊຸດເຝິກອົບຮົມບັນລຸຕາມຈຸດປະສົງ ແລະ ຄາດໝາຍທ້ອງຖິ່ນໄວ້, ຮຽກຮ້ອງມາຍັງພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ທີ່ເຂົ້າຮ່ວມເຝິກອົບຮົມ ຈົ່ງພ້ອມກັນເອົາໃຈໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ, ເຊິດຊອຄວາມເປັນເຈົ້າການໃນການຮັບເອົາຄວາມຮູ້ຈາກວິທະຍາກອນ ແລະ ຊອກຮູ້ຮ່າຮຽນເພີ່ມຈາກເພື່ອນສະຫາຍດ້ວຍກັນ, ແລກປ່ຽນບົດຮຽນປະສົບການຮ່ວມກັນ ເພື່ອນຳເອົາຄວາມຮູ້ ແລະ ປະສົບການໄປນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນວຽກງານຕົວຈິງສ້າງຕົນເອງໃຫ້ກາຍເປັນພະນັກງານທີ່ມີຄວາມຮູ້, ຄວາມສາມາດ ແລະ ກາຍເປັນພະນັກງານທີ່ດີໃນອະນາຄົດ. ການປະຕິບັດບົດບາດ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ຈະສຳເລັດນັ້ນແມ່ນການປະກອບສ່ວນຂອງເສນາທິການຊ່ວຍວຽກ ເປັນຕົ້ນກົມວຽກງານຊີ້ນຳເຜົ່າ ແລະ ກົມ

ວຽກງານສາສະໜາ ຕ້ອງໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງກຳມາທິການບັນດາເຜົ່າ ສະບັບເລກທີ 168/ຄປຈ, ລົງວັນທີ 05 ກໍລະກົດ 2021, ໃນນັ້ນ ຕ້ອງໄດ້ຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈການປະຕິບັດພາລະບົດບາດເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ, ການພິຈາລະນາບັນຫາສຳຄັນຂອງຊາດ, ການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ, ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ໃນຂົງເຂດວຽກງານຊີ້ນຳເຜົ່າ, ສາສະໜາ, ແນວລາວສ້າງຊາດ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ, ກອງທຶນຫຼຸດຜ່ອນຄວາມທຸກຍາກ, ທະນາຄານພັດທະນາຊຸມນະບົດ, ພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແລະ ແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ, ການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ, ຈັດສັນພູມລຳເນົາ ແລະ ອາຊີບຄົງທີ່, ສ້າງບ້ານພັດທະນາ, 3 ສ້າງ, ໂຄງການລົງທຶນ ແລະ ພັດທະນາທີ່ມີຜົນກະທົບຕໍ່ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ. ໃນກອງປະຊຸມ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຮັບຜັງບົດຮຽນໃນ



ຕັດໂດຍ: ຫອມສະນິດ

ປັດຈຸບັນ, ຜືນທີ່ໃຫ້ບໍລິຫານໂທລະຄົມມະນາຄົມລະບົບ 2G ໄດ້ກວມເອົາ 96%, 3G ໄດ້ກວມເອົາ 83% ແລະ 4G ໄດ້ກວມເອົາ 75% ຂອງຈຳນວນບ້ານທັງໝົດທົ່ວປະເທດ. ຂະນະທີ່ຈຳນວນຜູ້ນຳໃຊ້ໂທລະສັບຕັ້ງໂຕະມີສາຍ ແລະ ບໍ່ມີສາຍ ມີຫຼາຍກວ່າ 1,9 ລ້ານກວ່າເລກໜ້າ, ໂທລະສັບມືຖື 14 ລ້ານກວ່າເລກໜ້າ, ຜູ້ນຳໃຊ້ອິນເຕີເນັດ (ລະບົບມີສາຍ ແລະ ບໍ່ມີສາຍ) ຈຳນວນ 4,4 ລ້ານກວ່າບັນຊີ, ອັດຕາການຊົມໃຊ້ອິນເຕີເນັດກວມເອົາ 63% ຂອງປະຊາກອນໃນທົ່ວປະເທດ.

ໜສພ. ປະເທດລາວ 14/03/2023

ໄລຍະຜ່ານມາສະຖາບັນເລືອດແຫ່ງຊາດໄດ້ມີຄວາມພະຍາຍາມໂຄສະນາໃຫ້ສັງຄົມໄດ້ຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈເຖິງຄວາມໝາຍຄວາມສຳຄັນ ແລະ ຄວາມຈຳເປັນຂອງເລືອດ ເຊິ່ງໃນປີ 2022 ການປຸກລະດົມຮັບບໍລິຈາກເລືອດໃນທົ່ວປະເທດສາມາດປະຕິບັດໄດ້ 67.017 ຖົງເທົ່າກັບ 98,5% ເຊິ່ງເປົ້າໝາຍແມ່ນ 68.000 ຖົງ ແລະ ໃນປີ 2023 ການປຸກລະດົມການບໍລິຈາກເລືອດຄາດໝາຍບັນລຸ 73.000 ຖົງ. ສຳລັບປີ 2024 ໄດ້ຕັ້ງເປົ້າໃຫ້ໄດ້ 78 ພັນຖົງ ແລະ ໃນປີ 2025 ໃຫ້ໄດ້ 8.400 ຖົງ.

ໜສພ. ປະເທດລາວ 15/03/2023

ຂໍ້ມູນຈາກຄະນະກຳມາທິການແມ່ນ້ຳຂອງສາກົນລາຍງານໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ໄທ ແລະ ຫວຽດນາມ ເປັນສອງປະເທດທີ່ມີການຜະລິດເຂົ້າ ແລະ ພືດອື່ນໆ ຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ ແລະ ມີຄວາມຫຼາກຫຼາຍ, ໃນຂະນະທີ່ການກະສິກຳຂອງກຳປູເຈຍ ແລະ ສປປລາວ ໃນປັດຈຸບັນມີການພັດທະນາໜ້ອຍລົງ ໂດຍເນື້ອທີ່ກະສິກຳຢູ່ໃນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງຕອນລຸ່ມຫຼາຍກວ່າ 10 ລ້ານເຮັກຕາ ໄດ້ຖືກນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນການຜະລິດເຂົ້າ ເຊິ່ງກວມເອົາຫຼາຍກວ່າ 80% ຂອງການຜະລິດກະສິກຳ, ໃນລະຫວ່າງປີ 2011-2014 ຢູ່ກຳປູເຈຍ, ໄທ ແລະ ຫວຽດນາມ ຈຳນວນປະຊາກອນທີ່ເຮັດໄຮ່ເຮັດນາເພີ່ມຂຶ້ນໂດຍສະເລ່ຍ 9% ຂຶ້ນເປັນ 6,9 ລ້ານຄົນ, ໃນຂະນະທີ່ກະສິກອນທັງໝົດໃນ ສປປລາວ ຫຼຸດລົງ.

ໜສພ. ປະເທດລາວ 15/03/2023

ການຂຽນບົດສະຫຼຸບ, ບົດລາຍຫຍໍ້ທີ່ທາງດ້ານສາສະໜາ; ງານຈາກເຂດເລືອກຕັ້ງຫາກົມການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາລະບົດບາດຂອງກຳມາທິການປົກຄອງບັນດາເຜົ່າ; ພາລະບົດບາດຂອງກຳມາທິການບັນດາເຜົ່າ ແລະ ສອງກົມທີ່ເປັນເສນາທິການ; ພາລະບົດບາດຂອງແນວໂຮມໃນການເຕົ້າໂຮມຄວາມສາມັກຄີຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ; ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມ ໄດ້ມີການສົນທະນາ, ຖາມ-ຕອບ ແລະ ແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນຮ່ວມກັນ.

ຜົນສໍາເລັດການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2023

ຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

3. ການຄົ້ນຄວ້າກຳນົດແຜນການຕິດຕາມກວດກາຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ບັນດາກຳມາທິການ ແລະ ກົງຈັກການຈັດຕັ້ງສະພາແຫ່ງຊາດໃຫ້ສໍາເລັດແຕ່ຫົວທີ່ດ້ວຍການກຳນົດຫົວຂໍ້, ແຕ່ງຕັ້ງຄະນະລິດຕາມກວດກາ, ກຳນົດເປົ້າໝາຍລິດຕາມກວດກາໃຫ້ລະອຽດ, ສະໜອງງົບປະມານໃຫ້ສົມຄູກັບວຽກງານດັ່ງກ່າວ ລວມທັງການສະໜັບສະໜູນລາຍງານຜົນການຕິດຕາມກວດກາ ໃຫ້ມີຈຸດສຸມ ຈະເຮັດໃຫ້ວຽກງານຕິດຕາມກວດກາ ມີຄຸນນະພາບ, ສາມາດແກ້ໄຂບັນຫາທີ່ເກີດຂຶ້ນໃນສັງຄົມທັນເວລາ;

4. ການກຳນົດນິຕິກຳທີ່ຊັດເຈນ ກ່ຽວກັບລະບອບແບບແຜນວິທີເຮັດວຽກ ຂອງກົງຈັກພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ກັບຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໂດຍສະເພາະກົນໄກປະສານງານຕາມສາຍຕັ້ງ ແລະ ສາຍຂວາງ ໃນລະບົບສະພາ ຈະເຮັດໃຫ້ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ມີປະສິດທິຜົນສູງ;

5. ການຄົ້ນຄວ້າກຳນົດແຜນການຢ່າງລະອຽດ ແລະ ລວມສູນແຕ່ຫົວທີ່ ໂດຍສະເພາະ ການກະກຽມຫົວຂໍ້ເນື້ອໃນການຈັດຝຶກອົບຮົມສໍາມະນາພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ

ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ຊັດເຈນ, ຖືກຕ້ອງຕາມແຕ່ລະເປົ້າໝາຍ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຕົວຈິງ ຈະເຮັດໃຫ້ວຽກງານດັ່ງກ່າວ ບັນລຸຜົນສໍາເລັດຕາມແຜນ ການທີ່ວາງໄວ້;

6. ການເພີ່ມທະວີການປະສານສົມທົບວຽກງານ ລະຫວ່າງຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງກັບສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃນການເກັບກຳຂໍ້ມູນສະພາບການຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຢູ່ພາຍໃນທ້ອງຖິ່ນ ເພື່ອນໍາສະເໜີກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ, ກອງປະຊຸມຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ພິ ຈາລະນາ ຈະເຮັດໃຫ້ການເຄື່ອນໄຫວຂອງສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໄດ້ຮັບຜົນສໍາເລັດຕາມຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້.

II. ທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2023

ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ແກ່ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2023 ບັນລຸຕາມຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້, ສະພາແຫ່ງຊາດກຳນົດແຜນການວຽກງານແຕ່ລະດ້ານ ດັ່ງນີ້:

- ກ. ຄາດໝາຍສູ້ຊົນ
1) ຮັບປະກັນການປະຕິບັດພາລະບົດບາດນິຕິບັນຍັດ ໂດຍສະເພາະແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ໃນປີ 2023 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ບັນລຸຕາມແຜນການທີ່

ວາງໄວ້;

2) ຮັບປະກັນການພິຈາລະນາຕົກລົງບັນຫາສໍາຄັນຜື້ນຖານຂອງປະເທດຊາດ ຕາມພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບແນວທາງນະໂຍບາຍ, ລັດຖະທໍາມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ;

3) ຮັບປະກັນການປະຕິບັດພາລະບົດບາດຕິດຕາມກວດກາ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຕາມລັດຖະທໍາມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ, ປະສິດທິຜົນ;

4) ເອົາໃຈໃສ່ຍົກສູງຂີດຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ຜະນັກງານ-ລັດຖະກອນໄປຕາມແຜນການລວມຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ;

5) ເພີ່ມທະວີການພົວພັນຮ່ວມມື ແລະ ປະສານງານຢ່າງກົມກຽວ ລະຫວ່າງສະພາແຫ່ງຊາດ ກັບບັນດາອົງການຂອງລັດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໃຫ້ມີຄວາມຄ່ອງຕົວດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ ເພື່ອຮັບປະກັນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນສໍາເລັດເປັນຢ່າງດີ;

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...

ພົບປະເຮັດວຽກ ແລະ ຢ້ຽມຢາມສະຖານທີ່ທ່ອງທ່ຽວເມືອງເພືອງ



(ສພຊ) ໃນວັນທີ 10 ມີນາ 2023 ກອງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອສັງຄົມສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະຫະພັນແມ່ຍິງສະພາແຫ່ງຊາດນໍາພາໂດຍທ່ານ ດຣ. ນາງ ວິພາວັນ ພິມວິຫານ ປະທານກອງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອສັງຄົມສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ທ່ານ ນາງ ມະນີວັນ ເຍຍປາວເຮີ ປະທານຄະນະບໍລິຫານງານສະຫະພັນແມ່ຍິງສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍຄອບຄົວການນໍາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະຫະພັນແມ່ຍິງພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ໄປຢ້ຽມຢາມ ແລະ ພົບປະຢູ່ເມືອງເພືອງແຂວງວຽງຈັນ ເພື່ອສ້າງຂະບວນການສະເຫຼີມສະຫຼອງເນື້ອໃນໃນໂອກາດວັນແມ່ຍິງສາກົນ ຄົບຮອບ 113 ປີ (08/03/1910-08/03/2023) ໃຫ້ເປັນຂະບວນພົດຜົນ ທັງເປັນການເຕົ້າໂຮມຄວາມສາມັກຄີ ແລະ ພົບປະແລກປ່ຽນບົດຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນ ຂອງເອື້ອຍນ້ອງແມ່ຍິງສະພາແຫ່ງຊາດ ຮ່ວມກັບເອື້ອຍນ້ອງແມ່ຍິງແຂວງວຽງຈັນ.

ກອງປະຊຸມພົບປະລະຫວ່າງເອື້ອຍນ້ອງແມ່ຍິງສະພາ

ແຫ່ງຊາດ ກັບຄະນະສະຫະພັນແມ່ຍິງແຂວງວຽງຈັນ ແລະ ແມ່ຍິງເມືອງເພືອງ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນທີ່ສະໂມສອນເມືອງເພືອງແຂວງວຽງຈັນ ໂດຍການເປັນປະທານຮ່ວມຂອງທ່ານ ດຣ. ນາງ ວິພາວັນ ພິມວິຫານ, ທ່ານ ນາງ ມະນີວັນ ເຍຍປາວເຮີ, ທ່ານ ຄໍາເພັດ ຈັນສິມພູ ເຈົ້າເມືອງເພືອງ, ທ່ານ ນາງ ມະໄລສີ ທໍາມະໂຄດ ປະທານສະຫະພັນແມ່ຍິງແຂວງວຽງຈັນ ແລະ ທ່ານ ນາງ ຈັນທະໜອມ ສິດທິດໍາພາ ຜົນລະຍາຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງວຽງຈັນ; ມີຄອບຄົວການນໍາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະຫະພັນແມ່ຍິງພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະຫະພັນແມ່ຍິງແຂວງວຽງຈັນ ແລະ ສະຫະພັນແມ່ຍິງເມືອງເພືອງເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ໃນທີ່ປະຊຸມໄດ້ຮັບການກ່າວຕ້ອນຮັບຈາກທ່ານເຈົ້າເມືອງເພືອງ, ຮັບຟັງການລາຍງານກ່ຽວກັບການສ້າງວຽກເຮັດງານທຳ, ການຜະລິດສິນຄ້າຂອງແມ່ຍິງ ເພື່ອສ້າງລາຍຮັບ ແລະ ແກ້ໄຂຊີວິດການເປັນຢູ່ໃນຄອບຄົວໃຫ້ດີຂຶ້ນ ຈາກປະທານສະຫະພັນແມ່ຍິງ

ແຂວງວຽງຈັນ ແລະ ຮັບຟັງການລາຍງານບົດຮຽນກ່ຽວກັບການສ້າງຕັ້ງກອງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອສັງຄົມ ສະພາແຫ່ງຊາດ; ພ້ອມນັ້ນ, ໄດ້ແລກປ່ຽນ ແລະ ຖອດຖອນບົດຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນກ່ຽວກັບບາງບັນຫາທີ່ມີຄວາມສົນໃຈຕື່ມອີກ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ຄະນະໄດ້ນໍາເອົາເຄື່ອງອຸປະກອນການແຜດທີ່ລະດົມ, ຂົນຂວາຍຈາກພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ປະກອບມີ: ຄອມພິວເຕີຕັ້ງໂຕ, ເຄື່ອງວັດແທກອຸປະກອນ, ຕຽງຄິນເຈັບ, ຕຽງກວດຄິນເຈັບ, ໂຕອຸປະກອນການແຜດ, ລໍ່ບໍາບັດ, ຜ້າປູບ່ອນ, ຊຸດພິມຢາງສີຝ້າ, ເຈວລ້າງມື ແລະ ຜ້າປິດປາກ ລວມມູນຄ່າ 260 ລ້ານກີບ ມອບໃຫ້ແຂວງວຽງຈັນ.

ຈາກນັ້ນ, ຍັງໄດ້ໄປຢ້ຽມຊົມສະຖານທີ່ທ່ອງທ່ຽວທາດດອນກາງ ແລະ ໄຫວ້ພຣະຮັບສິນຖວາຍວັດຖຸປັດໄຈຈໍານວນໜຶ່ງທີ່ວັດສິນໄຊຍະຣາມ ບ້ານໂນນຫີນແຮ່ ດິນແດນອະລິຍະທໍາ ແຫ່ງເມືອງເພືອງ ແຂວງວຽງຈັນ. (ພາບ: ນາງ ນິດຕາ ຄຸນປາກດີ ຂ່າວ: ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ)

ສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກຳສະພາແຫ່ງຊາດ

ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ພະນັກງານ ປະຈຳປີ 2022

(ສພຊ) ກອງປະຊຸມເຝິກອົບຮົມການຍົກລະດັບສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ປະຈຳປີ 2022 ໃຫ້ຜະນັກງານ-ລັດຖະກອນຂອງສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກຳສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ວິຊາການທີ່ຮັບຜິດຊອບວຽກງານຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສັງລວມເນື້ອໃນ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງໃນທົ່ວປະເທດ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນ

ຈຸດປະສົງໃນການຈັດເຝິກອົບຮົມຄັ້ງນີ້ ກໍເພື່ອຍົກລະດັບຄວາມຮູ້, ຄວາມສາມາດ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ຜະນັກງານ ມີຄວາມເຂັ້ມແຂງ ໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານດ້ານວິຊາການຄວາມຮັບຜິດຊອບໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນຫຼາຍຂຶ້ນ ທັງເພື່ອຍົກສູງຄຸນນະພາບດ້ານວິຊາສະເພາະໃຫ້ແກ່ພະ

ນໍາສະເໜີພາບລວມກ່ຽວກັບລະບົບ G-Web Platform ແລະ ການອອກແບບ ແລະ ການຕິດຕັ້ງລະບົບເວັບເຊີເວີຈໍາລອງ (Web Server), ເຊີເວີຖານຂໍ້ມູນ (Database Server) ໃນເຄື່ອງຈໍາລອງ (Local Machine) ແລະ ເຄື່ອງເຊີເວີ ໃນລະບົບ Cloud; ການສ້າງການອອກແບບໂຄງ



ລະຫວ່າງວັນທີ 13-16 ມີນາ 2023 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ຢ່າງກຸ້ ຢ່າງລິໄຊ ຫົວໜ້າສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກຳສະພາແຫ່ງຊາດ; ມີທ່ານຮອງຫົວໜ້າສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ຄະນະກົມ, ຄະນະຜະແນກ, ນັກວິທະຍາກອນ, ຜະນັກງານ-ລັດຖະກອນພາຍໃນສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກຳສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ເຂດເລືອກຕັ້ງທົ່ວປະເທດ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ນັກງານ ໃນການເປັນເສນາທິການນັບມື້ນັບເຂັ້ມແຂງຂຶ້ນເທື່ອລະກ້າວ. ກອງປະຊຸມ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຮັບຟັງ ແລະ ຮຽນຮູ້ກ່ຽວກັບ 10 ຫົວຂໍ້ ຄື: ການສະເໜີຫົວຂໍ້ຄົ້ນຄວ້າວິທະຍາສາດ; ກຳນົດໝາຍການນໍາໃຊ້ງົບປະມານກອງທຶນພັດທະນາວິທະຍາສາດ ແລະ ເຕັກໂນໂລຊີ; ວິທີວິທະຍາໃນການເຮັດບົດຄົ້ນຄວ້າວິທະຍາສາດທາງສັງຄົມ; ຄວາມຮູ້ຜື້ນຖານໃນການຄົ້ນຄວ້າຮ່າງກົດໝາຍ;

ສ້າງ, ສ້າງເມນູຫຼັກ, ການສ້າງເມນູຍ່ອຍ ແລະ ບັນຈຸເນື້ອໃນ G-Web; ການບໍາລຸງຮັກສາ ແລະ ການສໍາເນົາຂໍ້ມູນ G-Web; ຜື້ນຖານການຫັນທ້ອງສະໝຸດເປັນທັນສະໄໝ; ການຮ່ວມມືທາງດ້ານວິຊາການລະຫວ່າງຫ້ອງສະໝຸດໃນລາວ ແລະ ການສ້າງປຶ້ມຫຼັກສູດ, ຄູ່ມືຝຶກອົບຮົມ; ຈາກນັ້ນ, ບັນດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ປະກອບຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ ແລະ ສົນທະນາ (ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ)

ເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຢູ່ເມືອງໄຊທານີ



(ສພຊ) ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 1 ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ຊຸດທີ II ຢູ່ບ້ານຫາດວຽງຄໍາ ເມືອງໄຊທານີ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໃນວັນທີ 1 ມີນາ 2023 ນໍາໂດຍທ່ານ ສາລະພິດ ສຸນວໍລະວິງ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ

ນີ້, ບັນດາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໄດ້ຜັດປຽນກັນນໍາສະເໜີເນື້ອໃນທີ່ສໍາຄັນຕ່າງໆທີ່ຖືກຄົ້ນຄວ້າ, ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາໃນກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ ຕາມພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ເພື່ອເປັນການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ມະຕິກອງປະຊຸມຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໃຫ້ຖັນແຖວພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ, ທະຫານ, ຕໍາຫຼວດ ແລະ ປະຊາຊົນຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ໄດ້ເຊື່ອມຊຶມ, ຮັບຮູ້ເຂົ້າໃຈຢ່າງກວ້າງຂວາງ ແລະ ທົ່ວເຖິງ ທັງເປັນການພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ເພື່ອນໍາເອົາຄໍາສະເໜີຄວາມຂັດຂ້ອງໝອງໃຈຂອງພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ ໄປຊຸກຍູ້ໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຄົ້ນຄວ້າຫາວິທີການແກ້ໄຂໃຫ້ຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງມີຄວາມກະຈ່າງແຈ້ງຕໍ່ບັນຫາຕ່າງໆ.

ພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຢູ່ແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ

(ສພຊ) ພາຍຫຼັງສໍາເລັດການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ ກໍໄດ້ຈັດແບ່ງກັນເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຕ່າງໆ ຢູ່ບັນດາເມືອງຕ່າງໆຂອງແຂວງຫຼວງນໍ້າທາເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງທັງສອງກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ ເຊັ່ນ ຄະນະທີ່ນໍາພາໂດຍທ່ານ ພິຈວ. ປອ. ວັນທອນ ສຸລິສັກ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 3 ແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ, ຮອງ



ກອງເອົາມາດຕະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ປະຈຳປີ 2023 ມີທັງໝົດ 12 ແຜນວຽກຈຸດສຸມ ແລະ 4 ມາດຕະການ ຕາມການສະເໜີຂອງລັດຖະບານ; ກອງປະຊຸມຍັງກໍໄດ້ຈັດແບ່ງກັນເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຕ່າງໆ ຢູ່ບັນດາເມືອງຕ່າງໆຂອງແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ ເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງທັງສອງກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ ເຊັ່ນ ຄະນະທີ່ນໍາພາໂດຍທ່ານ ພິຈວ. ປອ. ວັນທອນ ສຸລິສັກ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 3 ແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ, ຮອງ

ງານຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ປະຈຳປີ 2022; ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປະຈຳປີ 2023 ຕາມການສະເໜີຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ; ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານອົງການກວດສອບປະຈໍາພາກເໜືອປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວປະຈໍາປີ 2023; ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຮອງເອົາຜົນການກວດສອບບົດສະຫຼຸບຂາດຕົວ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປະຈໍາປີ 2021; ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈໍາປີ 2022 ຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ສານປະຊາຊົນແຂວງ; ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈໍາປີ 2022 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ ຊຸດທີ II; ພິຈາລະນາ ຮັບຮອງເອົາຂໍ້ຕົກລົງຂອງເຈົ້າແຂວງ ຈໍານວນ 3 ສະບັບຄື: ຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການສົ່ງເສີມຈຸນລະວິສາຫະກິດ, ວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ ແລະ ກາງ ແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ; ຂໍ້ຕົກລົງຂອງເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການພັດທະນາເຂດອຸດສາຫະກໍາ ແລະ ນິຄົມອຸດສາຫະກໍາ ແລະ ຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງວຽກງານໄປສະນີ ພາຍໃນແຂວງຫຼວງນໍ້າທາ; ນອກນັ້ນ, ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ສະເໜີບັນຫາທີ່ພົບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກພາຍໃນແຂວງ, ເມືອງ ແລະ ບ້ານຢ່າງເປັນຂະບວນພິດພື້ນ ເພື່ອໃຫ້ຂັ້ນເທິງ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຄົ້ນຄວ້າແກ້ໄຂຕາມຄວາມເໝາະສົມ ແລະ ທ່ວງທັນກັບເວລາ.

ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ຢູ່ເມືອງປາກແບງ



(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 6-9 ມີນາ 2023 ທ່ານຄໍາດີ ວົງລ້ອມ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 4, ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ແລະ ທ່ານ ສິມເພັດ ເຜົາສຸພັນ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຢູ່ບ້ານມິກຄະ, ແກ້ງແລະ, ແຕງສາ, ໂຮມໄຊ, ລວງໂຕ່ງ, ກິ້ວຄູຍ, ຫ້ວຍເລົ້າ, ດອນແຈ້ງ, ຫ້ວຍກະ ແລະ ບ້ານດອນສະອາດ ມີນາຍບ້ານ, ອົງການປົກຄອງບ້ານ ແລະ ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 841 ທ່ານ ຍິງ 318 ທ່ານ.

ໃນພິທີ, ນາຍບ້ານແຕ່ລະບ້ານ ໄດ້ລາຍງານໂດຍຫຍໍ້ກ່ຽວກັບທີ່ຕັ້ງ, ຈຸດພິເສດ, ລາຍຮັບຂອງບ້ານຕົນ ແລະ ຫາ

ແຫ່ງລັດ ປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈໍາປີ 2023; ບົດລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈໍາປີ 2023; ຮັບຮອງເອົາການແຕ່ງຕັ້ງທ່ານ ສອນໄຊ ສີພັນດອນ ເປັນນາຍົກລັດຖະມົນຕີແຫ່ງ ສປປລາວ ຜູ້ໃໝ່ ແລະ ກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງ, ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາການສ້າງນິຕິກໍາຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງຈໍານວນ 4 ສະບັບ ແລະ ຮັບຮອງເອົາການສະເໜີແຕ່ງຕັ້ງຫົວໜ້າພະແນກ, ອົງການ ຈໍານວນໜຶ່ງ ແລະ ບັນຫາສໍາຄັນອື່ນໆ.

ພ້ອມນັ້ນ, ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ຊີ້ແຈງຕໍ່ກັບບັນດາຄໍາສະເໜີຂອງປະຊາຊົນ, ສ່ວນບາງບັນຫາທີ່ບໍ່ທັນກະຈ່າງແຈ້ງແມ່ນຈະໄດ້ນໍາໄປຄົ້ນຄວ້າໃນກອງປະຊຸມຄະນະປະຈໍາສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ສົ່ງໃຫ້ພະແນກການ, ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາ ແລະ ແກ້ໄຂ ຕາມພາລະບົດບາດ.

(ແສງພອນ ອິນນະລິງ)

ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງບໍ່ແກ້ວ



(ສພຊ) ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງບໍ່ແກ້ວ ຊຸດທີ II ໄດ້ໄຂຂຶ້ນ ແລະ ອັດລົງດ້ວຍຜົນສໍາເລັດຢ່າງເປັນທາງການ ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 21-22 ກຸມພາ 2023 ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຈອມສິລັດຕະນະບັນ ປະທານຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 5 ແຂວງບໍ່ແກ້ວ; ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານ ປອ. ບົວຄົງ ນາມມະວົງ ເລຂາພັກແຂວງ, ເຈົ້າແຂວງ ແຂວງບໍ່ແກ້ວ, ມີສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ບັນດາການນໍາພັກ-ລັດ, ອະດີດການນໍາແຂວງ, ຫົວໜ້າພະແນກການ, ອົງການທຽບເທົ່າ, ອົງການກວດສອບພາກເໜືອ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ, ລັດວິສາຫາກິດພາກລັດ-ເອກກະຊົນເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງບໍ່ແກ້ວ ຊຸດທີ II ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າ, ຝຶກຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບັນຫາສໍາຄັນພື້ນຖານຂອງແຂວງ ຄື: ຮັບຮອງເອົາການສະເໜີແຕ່ງຕັ້ງຫົວໜ້າພະແນກການຕ່າງປະເທດແຂວງ ຕາມການຝຶກຈາລະນາສະເໜີຂອງເຈົ້າແຂວງ ແຂວງບໍ່ແກ້ວ; ຝຶກຈາລະນາຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈຳປີ 2023 ຂອງແຂວງ; ຝຶກຈາລະນາຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ບັນຫາຢາເສບຕິດ ປະຈຳປີ 2002

ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈຳປີ 2023 ຂອງແຂວງ; ຮັບຮອງເອົາບັນຫາສໍາຄັນພື້ນຖານທີ່ສັງຄົມໃຫ້ຄວາມສົນໃຈ ຈໍານວນ 4 ພາກສ່ວນ ເປັນຕົ້ນແມ່ນບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຄໍາຕັດສິນຂອງສານທີ່ໃຊ້ໄດ້ຢ່າງເດັດຂາດ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ວິທີການ, ມາດຕະການແກ້ໄຂປະຈຳປີ 2023; ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂປາກົດການຫຍ້ໍ້ໃນສັງຄົມ (ບັນຫາລັກຊັບ, ສໍ້ໂກງຊັບພິນລະເມືອງ ແລະ ອຸບັດເຫດຕາມທ້ອງຖະໜົນ) ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ວິທີການມາດຕະການແກ້ໄຂປະຈຳປີ 2023; ບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການສ້າງວິຊາຊີບ, ການພັດທະນານາສີມີແຮງງານ ແລະ ວຽກເຮັດງານທຳໃຫ້ປະຊາຊົນ ເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາການວ່າງງານ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ວິທີການ, ມາດຕະການແກ້ໄຂກວ່າບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວ ປະຈຳປີ 2024 ຂອງຄະນະຄຸ້ມຄອງເຂດເສດຖະກິດພິເສດແຂວງ. ຝຶກຈາລະນາຮັບຮອງເອົາຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງ ຈໍານວນ 3 ສະບັບເປັນຕົ້ນແມ່ນຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງຂອງເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການສ້າງເມືອງທ້ວຍຊາຍສະອາດ (ສໍາສະອາດ) ສະບັບສ້າງໃໝ່; ຮ່າງການ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງແຂວງ; ຝຶກຈາລະນາຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ບັນຫາຢາເສບຕິດ ປະຈຳປີ 2002

ແລະ ປາໄມ້ ແຂວງບໍ່ແກ້ວ (ສ້າງໃໝ່); ຝຶກຈາລະນາຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງອົງການກວດສອບປະຈຳພາກເໜືອ, ບົດລາຍງານຜົນການກວດສອບບົດສະຫຼຸບຂາດຕົວການຈັດຕັ້ງແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງແຂວງປະຈຳປີ 2021; ຝຶກຈາລະນາ, ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງອົງການກວດກາລັດແຂວງ; ບົດລາຍງານຜົນການກວດກາຕາມຜົນການກວດສອບ ປະຈຳປີ 2020; ຝຶກຈາລະນາ, ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2002 ແລະ ທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງສານປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງບໍ່ແກ້ວ; ຝຶກຈາລະນາ, ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງບໍ່ແກ້ວ ຊຸດທີ II.

ນອກຈາກນັ້ນ, ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບຮັບຮອງເອົາບັນຫາສໍາຄັນພື້ນຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຕໍ່ບົດລາຍງານຕ່າງໆ ແລະ ຮັບຮັບຮອງເອົາຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງຂອງທ່ານເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ກ່ຽວຂ້ອງຈໍານວນໜຶ່ງ ຕໍ່ຄໍາຊັກຖາມຂອງບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ.

ທ່ານ ປອ. ບົວຄົງ ນາມມະວົງ ເຈົ້າແຂວງບໍ່ແກ້ວ ໄດ້ລາຍງານຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ວຽກງານຈຸດສຸມ ປະຈຳປີ 2003 ຂອງແຂວງ ຕະຫຼອດໄລຍະ 1 ປີ ຜ່ານມາ ໂດຍສັງເຂບ ເຊິ່ງທົ່ວແຂວງບໍ່ແກ້ວ ສາມາດເຮັດໃຫ້ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ, ປອດໄພ ແລະ ເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍໂດຍພື້ນຖານ, ການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ເຖິງແມ່ນວ່າໄດ້ຮັບຜົນກະທົບໂດຍກົງ ຈາກການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ບວກໃສ່ກັບສະພາບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ບັນຫາລາຄານໍ້າມັນແຜງ ແລະ ລາຄາສິນຄ້າມີການເໜັງຕີງ ແລະ ອັດຕາເງິນເຟີ້ສູງ ເຊິ່ງເປັນອຸປະສັກໃນການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມໂດຍທາງກົງ ແລະ ທາງອ້ອມທີ່ເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຄາດໝາຍສູ້ຊົນຂອງວຽກງານຕ່າງໆພົບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກພິສິດຄວນ ແຕ່ພາຍໃຕ້ການນໍາພາ-ຊີ້ນໍາຂອງອົງຄະນະພັກ, ອົງການປົກຄອງທຸກຂັ້ນ ແລະ ຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໄດ້ຊີ້ນໍາຊຸກຍູ້ຕາມຂົງເຂດວຽກງານວິຊາສະເພາະຂອງຕົນດ້ວຍຄວາມເປັນເຈົ້າການ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ວຽກງານນັ້ນໄດ້ດໍາເນີນໄປຕາມທິດທີ່ກໍານົດໄວ້ ເຊິ່ງມີຫຼາຍດ້ານພື້ນເດັ່ນ ເປັນຕົ້ນແມ່ນເສດຖະກິດຂະຫຍາຍຕົວໃນລະດັບ 3,3% (ມະຕິສະພາ 5,1%) ຍັງບໍ່ບັນລຸ 1,8%, ລວມຍອດຜະລິດຕະພັນພາຍໃນ GDP 3.545,41 ຕື້ກີບ ທຽບໃສ່ (ມະຕິສະພາ 3.605,58 ຕື້ກີບ) ປະຕິບັດໄດ້ 98,33%, ສະເລ່ຍລາຍຮັບຕໍ່ຫົວຄົນ ປະຕິບັດໄດ້

1.010,66 ໂດລາສະຫະລັດ/ຄົນ/ປີ ຂະແໜງກະສິກໍາ-ປ່າໄມ້: 1.312,38 ຕື້ກີບ, ກວມ 37,02% ຂອງ GDP ຂະຫຍາຍຕົວ 3,5% (ມະຕິສະພາ 5,3%) ຂະແໜງອຸດສາຫະກໍາ: 709,38 ຕື້ກີບ, ກວມ 20,01% ຂອງ GDP ຂະຫຍາຍຕົວ 3,1% (ມະຕິສະພາ 5,1%) ຂະແໜງການບໍລິການ: 1.523,65 ຕື້ກີບ, ກວມ 42,98% ຂອງ GDP ຂະຫຍາຍຕົວ 3,4% (ມະຕິສະພາ 5,0%) ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຈັດເກັບລາຍຮັບເຂົ້າງົບປະມານ (ຮອດວັນທີ 30 ທັນວາ 2022) ລວມທັງສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ໄດ້ 435,78 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 99,12% ຂອງແຜນການປີທຽບໃສ່ປີຜ່ານມາເພີ່ມຂຶ້ນ 29,60% ໃນນີ້, ລາຍຮັບຂອງສູນກາງ ປະຕິບັດໄດ້ 281,99 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 95,53% ຂອງແຜນການປີ, ທຽບໃສ່ໄລຍະດຽວກັນຂອງປີຜ່ານມາເພີ່ມຂຶ້ນ 40,85% ແລະ ລາຍຮັບຂອງແຂວງປະຕິບັດໄດ້ 153,78 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 106,46% ຂອງແຜນການປີ, ທຽບໃສ່ໄລຍະດຽວກັນຂອງປີຜ່ານມາເພີ່ມຂຶ້ນ 12,14%. ການຄຸ້ມຄອງລາຍຈ່າຍ ປະຕິບັດໄດ້ 298,53 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 99,09% ຂອງແຜນການປີ, ທຽບໃສ່ໄລຍະດຽວກັນຂອງປີຜ່ານມາເພີ່ມຂຶ້ນ 4,06%. ໃນປີ 2022 ແຂວງບໍ່ແກ້ວ ໄດ້ຮັບໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດຈໍານວນ 118 ໂຄງການ ມູນຄ່າ 26,66 ຕື້ກີບ, ຊໍາລະເງິນຕົວຈິງຜ່ານຄັງເງິນປະຕິບັດໄດ້ 100% ໃນນີ້, ມີ 114 ໂຄງ ການທີ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໜ້າວຽກສໍາເລັດ 100% ແລະ ມີ 4 ໂຄງການທີ່ພວມດໍາເນີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ.

ປະກອບຄໍາເຫັນຫຼາຍດ້ານໃນການແກ້ໄຂຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ທີ່ໄດ້ສົ່ງຜົນກະທົບໂດຍກົງຕໍ່ສປປລາວ ລວມທັງແຂວງບໍ່ແກ້ວຂອງພວກເຮົາ ເຮັດໃຫ້ການຄຸ້ມຄອງເສດຖະກິດ-ສັງຄົມພົບຫຼາຍສິ່ງທ້າທາຍໃໝ່ເປັນຕົ້ນແມ່ນອັດຕາແລກປ່ຽນເໜັງຕີງແຮງ, ລາຄານໍ້າມັນເຊື້ອໄຟ ແລະ ສິນຄ້າເພີ່ມສູງຂຶ້ນ, ຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນມີຄວາມຜິດເຄື່ອງ ແຕ່ດ້ວຍຄວາມເອົາໃຈໃສ່ນໍາພາ-ຊີ້ນໍາຂອງຄະນະບໍລິຫານງານພັກແຂວງ, ການປະສານສົມທົບ, ການປົກສາຫາລືຮ່ວມກັນຢ່າງໃກ້ຊິດ ລະຫວ່າງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ອົງການປົກຄອງແຂວງ, ຄວາມເຂົ້າໃຈຂອງພັກ-ລັດ ກໍຄືປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ບັນຫາຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນຂອງແຂວງພວກເຮົາ ໄດ້ຮັບການແກ້ໄຂໃຫ້ເປົ້າບາງລົງເປັນກ້ວາງ; ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ປະຈຳປີມີຄາດໝາຍຈໍານວນໜຶ່ງບັນລຸໄດ້ຕາມແຜນການ, ການຈັດເກັບລາຍຮັບເຂົ້າງົບປະມານ ໜີດປີສາມາດບັນລຸຕາມແຜນກໍານົດຈໍານວນໜຶ່ງ ເຮັດໃຫ້ແຂວງຍັງສືບຕໍ່ມີສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເມືອງ, ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບໂດຍພື້ນຖານ, ສາມາດປະລັບປະຄອງເສດຖະກິດບໍ່ໃຫ້ຕົກໃນສະພາບຫຍຸ້ງຍາກກວ່ານີ້ ແລະ ຮັບປະກັນໃຫ້ສືບຕໍ່ມີການຂະຫຍາຍຕົວ, ແນວທາງການຕ່າງປະເທດໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍຢ່າງເລິກເຊິ່ງແລະກວ້າງຂວາງ ເຊິ່ງເຮັດໃຫ້ບັນດາປະເທດໃກ້ ຄ່ຽງ ໄດ້ມີການແລກປ່ຽນບົດຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ.



ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມໄດ້



ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງ ອາວຸດ ແລະ ວັດຖຸລະເບີດ

ຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

ມາດຕາ 56 ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງກະຊວງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ

ໃນການຄຸ້ມຄອງວຽກງານ ອາວຸດ ແລະ ວັດຖຸລະເບີດ ກະຊວງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ມີ ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ດັ່ງນີ້:

1. ຄົ້ນຄວ້າ, ສ້າງ ນະໂຍບາຍ, ກົດໝາຍ ແລະ ແຜນຍຸດທະສາດ ກ່ຽວກັບວຽກງານຄຸ້ມຄອງອາວຸດ ແລະ ວັດຖຸລະເບີດ ເພື່ອສະເໜີລັດຖະບານພິຈາລະນາ;
2. ຜັນຂະຫຍາຍ ນະໂຍບາຍ, ກົດໝາຍ ແລະ ແຜນຍຸດທະສາດ ກ່ຽວກັບວຽກງານຄຸ້ມຄອງອາວຸດ ແລະ ວັດຖຸລະເບີດ ມາເປັນແຜນການ, ແຜນງານ ແລະ ໂຄງການ ພ້ອມທັງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ;

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...

ສືບຕໍ່... (ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

ເຜົ່າ ຂຽນໜ້າປະຫວັດສາດຍຸກໃໝ່ ອັນສະຫວ່າງສະໄຫວຂອງຊາດລາວເຮົາ ໄດ້ໝູນວຽນມາບັນຈົບຄົບຮອບ 68 ປີ (22/3/1955-22/3/2023) ເຊິ່ງການສະເຫຼີມສະຫຼອງວັນປະຫວັດສາດສຳຄັນດັ່ງກ່າວ ໄດ້ດຳເນີນໃນທຳມະກາງບັນຍາກາດທີ່ທົ່ວຝັກ, ທົ່ວກອງທັບ ແລະ ປວງຊົນລາວເຮົາ ພວມອອກແຮງແຂ່ງຂັນຢ່າງເປັນຂະບວນກວ້າງຂວາງ ແລະ ຝິດຝົນໃນທົ່ວສັງຄົມ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ XI ຂອງຝັກ, ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີຄັ້ງທີ IX ຕິດພັນກັບ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ, ກອງປະຊຸມສະຫຼຸບວຽກງານກວດກາທົ່ວປະເທດປະຈຳປີ 2022, ກອງປະຊຸມວຽກງານການເມືອງແນວຄິດທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ V, ກອງປະຊຸມວຽກງານຈັດຕັ້ງທົ່ວປະເທດ, ການກະກຽມໃຫ້ແກ່ກອງປະຊຸມກາງສະໄໝ ແລະ ພາກພູມໃຈເປັນຢ່າງຍິ່ງທີ່ໄດ້ສຳເລັດການສະເຫຼີມສະຫຼອງວັນສ້າງຕັ້ງກອງທັບປະຊາຊົນລາວ ຄົບຮອບ 74 ປີ. ພວກເຮົາໄດ້ສຳເລັດການສະເຫຼີມສະຫຼອງປີສາມັກຄີມິດຕະພາບ ລາວ-ຫວຽດນາມ 2022.

68 ປີ ກ່ອນໜ້ານີ້, ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນທົ່ວປະເທດຄັ້ງທຳອິດ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 22/3-6/4/1955 ທີ່ແຂວງຫົວພັນ ໂດຍມີຜູ້ແທນສົມບູນເຂົ້າຮ່ວມຈຳນວນ 20 ສະຫາຍ ເຊິ່ງຕາງໜ້າໃຫ້ສະມາຊິກຝັກເກືອບ 400 ສະຫາຍໃນທົ່ວປະເທດ ໂດຍແມ່ນທ່ານ ໄກສອນ ພິມວິຫານ ເປັນປະທານ. ກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ ແມ່ນມີຄວາມໝາຍສຳຄັນຫຼາຍດ້ານຄື: ແມ່ນເປັນການປະກາດສ້າງຕັ້ງຝັກປະຕິວັດ ເຊິ່ງເປັນຕົວແທນຂອງຊົນຊັ້ນກຳມະກອນ ແລະ ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານລາວບັນດາເຜົ່າ. ແມ່ນເປັນການສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າ ການກຳເນີດຂອງຝັກປະຕິວັດ ແມ່ນຜົນຂອງການປະສານສົມທົບ ລະຫວ່າງລັດທິມາກ-ເລນິນ, ຂະບວນກຳມະກອນ ແລະ ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານລາວທີ່ຮັກຊາດ. ຝັກກຳເນີດຂຶ້ນໄດ້ວາງແນວທາງການເມືອງອອກຢ່າງຖືກຕ້ອງ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບຍຸກສະໄໝ ໂດຍນຳພາທົ່ວປວງຊົນລາວ ສາມັກຄີຕໍ່ສູ້ເຮັດສຳເລັດພາລະກິດປົດປ່ອຍຊາດ, ສ້າງປະເທດລາວໃຫ້ເປັນປະເທດສັນຕິພາບ, ເອກະລາດ, ປະຊາທິປະໄຕ, ເອກະພາບ ແລະ ວັດທະນາຖາວອນ.

ນັບຕັ້ງແຕ່ມີກຳເນີດເກີດຂຶ້ນ, ຝັກໄດ້ວາງໂຄງການການເມືອງອັນຖືກຕ້ອງ, ນຳ



ວິທີເຮັດວຽກ

ພາກທີ 3

ພະຍາດເປັນແຕ່ປາກ

1. ພະຍາດເປັນແຕ່ປາກແມ່ນຫຍັງ?

ພະຍາດເປັນແຕ່ປາກ ແມ່ນພະຍາດຂອງຄົນຜູ້ຮູ້ຈັກແຕ່ເວົ້າ ແຕ່ຫາກເຮັດແນວໂຕເວົ້ານັ້ນບໍ່ໄດ້, ເວົ້າສິ່ງທີ່ບໍ່ອອກມາຈາກຄວາມຄິດຂອງຕົນເອງ, ບໍ່ທັນເຂົ້າໃຈຄຳກຳອິບຜ້າວແຕ່ເອົາໄປເວົ້າ, ຊອກອ່ານປຶ້ມ ແລະ ຊອກຮຽນທົດສະດີ ເພື່ອເອົາໄປເວົ້າອ້າງໝູ່ໃຫ້ເຂົາຍ້ອງວ່າໂຕຮູ້, ເວົ້າແນວໜຶ່ງຊຳພັດໄປເຮັດແນວໜຶ່ງ ທີ່ກົງກັນຂ້າມກັບຄວາມເວົ້າຂອງຕົນເອງ.

ພວກເຮົາຕໍ່ສູ້ຊຸດເກົາເຜົາລ້າງພະຍາດໃນເຮົາ ແລະ ພະຍາດໃຈແຄບອອກຈາກສະໜອງຂອງພວກເຮົາ, ພ້ອມກັນນັ້ນ ພວກເຮົາກໍຕ້ອງຊຸດເກົາເຜົາລ້າງພະຍາດເປັນແຕ່ປາກໃຫ້ໝົດສິ້ນໄປນຳກັນ ເພາະວ່າພະຍາດທັງສອງຕົວນີ້ ມັນມັກໄປນຳກັນ. ດ້ວຍວ່າ ຕາບໃດຫາກຍັງມີພະຍາດເປັນແຕ່ປາກ ຕາບນັ້ນກໍຍັງມີພະຍາດໃນເຮົາ ແລະ ພະຍາດໃຈແຄບຢູ່ຄືກັນ.

2. ວິທີແກ້ໄຂ.

ນິດໄສເປັນແຕ່ປາກ ສະແດງອອກຫຼາຍຮູບດັ່ງລຸ່ມນີ້:
ກ) ເວົ້າຍືດຍາວບໍ່ມີເນື້ອໃນ:
ພະນັກງານເຮົາຫຼາຍຄົນມັກຂຽນຍາວ, ຂຽນປະໂຫຍກນີ້ໄປຕໍ່ໃສ່ປະໂຫຍກນັ້ນ, ຂຽນໜ້ານີ້ໄປຕໍ່ໃສ່ໜ້ານັ້ນ, ແຕ່ສິ່ງທີ່ຂຽນນັ້ນ ບໍ່ມີປະໂຫຍດຫຍັງໃຫ້ແກ່ຜູ້ອ່ານ ມີແຕ່ເຮັດໃຫ້ສິ້ນເປືອງກະດາດ, ນ້ຳເມິກ ແລະ ເສຍເວລາຜູ້ອ່ານໄປລ້າງ.

ຂຽນເຮັດຫຍັງຍືດຍາວບໍ່ມີເນື້ອໃນແນວນັ້ນ? ຂຽນແນວນັ້ນ ແມ່ນເພື່ອບໍ່ໃຫ້ປະຊາຊົນອ່ານ. ມັນຍາວ ແລະ ບໍ່ມີຄວາມໝາຍຫຍັງ, ປະຊາຊົນເບິ່ງແລ້ວພາກັນແກວ່ງຫົວ ເພາະບໍ່ເຂົ້າໃຈ, ແລ້ວກໍບໍ່ກຳເບິ່ງອີກ. ທ້າຍສຸດກໍມີແຕ່ໃຫ້ຜູ້ບໍ່ມີວຽກເຮັດງານທຳອ່ານເທົ່ານັ້ນ, ພວກນີ້ກໍພັດມິນິດໄສຊົ່ວຄືກັນກັບຜູ້ຂຽນນັ້ນແລ້ວ.

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...

ພາ-ຊື່ນຳ ຂະບວນການຕໍ່ສູ້ປົດປ່ອຍຊາດ, ສາມາດເຕົ້າໂຮມຄວາມສາມັກຄີ, ການສະໜັບສະໜູນຂອງຊັ້ນຄົນຕ່າງໆ ເຂົ້າຮ່ວມການຕໍ່ສູ້ຢ່າງອົງອາດກ້າຫານ ແລະ ສາມາດຕີເອົາຊະນະຈັກກະພັດຜູ້ຮຸກຮານ ທີ່ມີກຳລັງແຮງລື່ນພວກເຮົາຫຼາຍເທົ່າ. ປັດຈຸບັນນີ້ ແມ່ນພວມນຳພາ-ຊື່ນຳ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແນວທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ ເພື່ອນຳເອົາປະເທດຊາດຫຼຸດຜົນຈາກການດ້ອຍພັດທະນາ.

ຕະຫຼອດໄລຍະ 68 ປີ ແຫ່ງການເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍຕົວ ແລະ ນຳພາ ພາລະກິດປະຕິວັດອັນສູງສິ່ງ, ຝັກເຮົາ ຍາມໃດກໍເປັນເສນາທິການທາງການເມືອງທີ່ສະຫຼາດສ່ອງໃສ, ເປັນກອງນຳໜ້າທີ່ແໜ້ນແກ່ນ, ເປັນຕົວແທນແຫ່ງຜົນປະໂຫຍດຂອງຊາດ ແລະ ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານທີ່ຮັກຊາດ ແລະ ກ້າວໜ້າ, ເປັນແກນນຳໃນລະບົບການເມືອງແຫ່ງລະບອບປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນອັນເຂັ້ມແຂງ ແລະ ເປັນກຳລັງການເມືອງອັນໜຶ່ງອັນດຽວ, ມີຄວາມສາມາດປະຕິບັດບົດບາດນຳພາຕໍ່ທົ່ວສັງຄົມ, ນຳພາປະເທດຊາດໄປສູ່ຄວາມຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງ.

ຝັກສາມາດສ້າງໄດ້ຜົນງານ ແລະ ມູນເຊື້ອອັນສະຫງ່າງາມ, ຝັກໄດ້ວາງຍຸດທະສາດ, ຍຸດທະວິທີປະຕິວັດທີ່ສະຫຼາດ

ສ່ອງໃສ, ນຳພາການຕໍ່ສູ້ປົດປ່ອຍຊາດຂອງປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ອອກຈາກແອກຄອບຄອງຂອງພວກຈັກກະພັດລາເມືອງຂຶ້ນແບບເກົ່າ ແລະ ໃໝ່ ຢ່າງຍືດເຍື້ອຍາວນານ ແລະ ມີໄຊຢິ່ງໃຫຍ່. ຝັກໄດ້ນຳພາສ້າງຕັ້ງກອງທັບ ແລະ ບັນດາກຳລັງປະກອບອາວຸດປະຕິວັດຂອງປະຊາຊົນ, ທັງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ກໍ່ສ້າງ ແລະ ບັບປຸງໃຫ້ເຕີບໃຫຍ່ເຂັ້ມແຂງ, ເປັນກຳລັງຫຼັກແຫຼ່ງໃນວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ. ຝັກເຮົາ ໄດ້ສ້າງກາລະໂອກາດ ແລະ ຂະຫຍາຍກຳລັງຕົວຈິງຂອງການປະຕິວັດ, ຕີສັດຕູໃຫ້ຖອຍໄປເທື່ອລະກ້າວ, ຍາດເອົາໄຊຊະນະຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ກ້າວຂຶ້ນຍາດເອົາໄຊຊະນະຢ່າງສົມບູນດ້ວຍ 3 ບາດຄ່ອນຍຸດທະສາດ ແລະ ລຸກຮື້ຂຶ້ນຍືດອຳນາດໂດຍສັນຕິວິທີສະຖາປະນາ ສາທາລະນະລັດປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວຂຶ້ນໃນວັນທີ 2 ທັນວາ 1975 ສ້າງລະບົບອຳນາດການປົກຄອງປະຕິວັດຂຶ້ນໃນທົ່ວປະເທດ, ຝັກນຳພາ ພາລະກິດປ່ຽນແປງໃໝ່ຢ່າງຮອບດ້ານ, ມີຫຼັກການ ໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດອັນສຳຄັນຫຼາຍປະການ, ສ້າງບັນດາປະຖົມປັດໄຈຂອງລະບອບສັງຄົມນິຍົມໃຫ້ປະກົດຂຶ້ນເປັນກ້າວໆ. ຝັກໄດ້ກຳນົດ ແລະ ນຳພາປະຕິບັດຍຸດ

ທະສາດ, ຍຸດໂທບາຍ ແລະ ນະໂຍບາຍຕ່າງໆ ດ້ານການພົວພັນຕ່າງປະເທດ ໃນແຕ່ລະໄລຍະຢ່າງຖືກຕ້ອງ ເຮັດໃຫ້ປະເທດເຮົາມີເພື່ອນມິດທັງຢູ່ໃກ້ ແລະ ໄກ ນັບມື້ນັບຫຼາຍ, ບົດບາດຂອງປະເທດເຮົາໃນເວທີສາກົນ ກໍໄດ້ຮັບການເຊີດຊູນັບມື້ນັບສູງຂຶ້ນ.

ເພື່ອເຊີດຊູເສີມຂະຫຍາຍຜົນງານ ແລະ ມູນເຊື້ອຂອງຝັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ ຝັກຕ້ອງສືບຕໍ່ບັບປຸງຕົນເອງ, ເຊີດຊູບົດບາດນຳພາ, ສ້າງຝັກໃຫ້ປອດໃສ ເຂັ້ມແຂງ, ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມັກຄີພາຍໃນ ພາຍໃນສາກົນ ຍືດໜັ້ນຫຼັກການລວມສູນປະຊາທິປະໄຕ, ບຸກບີນສູ້ຊົນໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາທິດທາງໜ້າທີ່ ແລະ ຄາດໝາຍສູ້ຊົນທີ່ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ XI ຂອງຝັກວາງອອກ, ຊຸກຍູ້ສິ່ງເສີມການຜະລິດເປັນສິນຄ້າ ຕິດພັນກັບການແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກຂອງປະຊາຊົນ, ສຸມໃສ່ບັບປຸງປົວແປງຊີວິດການເປັນຢູ່ໃຫ້ດີຂຶ້ນ, ຝັກຕ້ອງຍົກສູງຄວາມສາມາດນຳພາອຳນາດການປົກຄອງ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ອຳນາດການປົກຄອງເສີມຂະຫຍາຍທາດແທ້ຂອງລັດເຮົາທີ່ເປັນລັດຂອງປະຊາຊົນ ໂດຍປະຊາຊົນ ແລະ ເພື່ອປະຊາຊົນ, ກໍ່ສ້າງກົງຈັກໃຫ້ປອດໃສຂາວສະອາດຢ່າງແທ້ຈິງ, ສືບຕໍ່ຮັບປະກັນຄວາມສະຫງົບທາງການ

ເມືອງ ແລະ ຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍທາງສັງຄົມ, ຕັ້ງໜ້າປະຕິບັດມາດຕະການຍຸດທະສາດຫັນລົງຮາກຖານ, ລະດົມປະຊາຊົນກໍ່ສ້າງຮາກຖານການເມືອງໃຫ້ເຂັ້ມແຂງ ຕິດພັນກັບການສ້າງບ້ານ, ກຸ່ມບ້ານພັດທະນາໃນແຕ່ລະທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ນັບມື້ເພີ່ມຂຶ້ນ, ແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກຕ່າງໆ ກໍຄືຕ້ານທຸກປະກົດການຫຍໍ້ທໍ້ໃນກົງຈັກການຈັດຕັ້ງຝັກ-ລັດ ແລະ ມະຫາຊົນທາງດ້ານການສື່ລາດບັງຫຼວງ, ການຝຸ່ມເຝືອຍ, ອາດຍາສິດ, ຍົກສູງປະສິດທິຜົນ ແລະ ກຳລັງແຮງແຫ່ງການບໍລິຫານຂອງລັດໃຫ້ສູງຂຶ້ນ.

ສະມາຊິກຝັກ, ພະນັກງານ ຈົ່ງຕັ້ງໜ້າຝຶກຝົນຫຼັງຫຼອມຕົນເອງ, ບັບປຸງແກ້ໄຂຈຸດອ່ອນ ແລະ ຂີ້ຄົງຄ້າງຕ່າງໆ, ຍົກລະດັບຄຸນທາດການເມືອງ ແລະ ຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດໃຫ້ສູງຂຶ້ນ, ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມັກຄີເປັນເອກະພາບ, ຄວາມເປັນແບບຢ່າງນຳໜ້າ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບການເມືອງຂຶ້ນຕື່ມ ເພື່ອຮ່ວມກັນສ້າງກຳລັງແຮງໃຫ້ຝັກ ເຮັດຫຼ້ອນພາລະກຳປະຫວັດສາດໃນເງື່ອນໄຂໃໝ່ໃຫ້ນັບມື້ສູງເດັ່ນຂຶ້ນ.

ຝັກປະຊາຊົນ ປະຕິວັດລາວ ຜູ້ມີກຽດສະຫງ່າໜັ້ນຍິນ!

ໂດຍ: ສີວັນ ຫອມໄຊຍະເດດ



ວິທີຄິດນຳມາເຊິ່ງຄວາມສຳເລັດ

ດົ້ນກິບເມກ



ການຕັ້ງຊື່ ຢ່າວ່າບໍ່ສຳຄັນ ທັງທີ່ເປັນຊື່ຄົນ ຊື່ສະຖານ ທີ່ຕ່າງໆ ຄົນລາວບູຮານເວົ້າໄວ້ ໃຫ້ຄິດວ່າ: ຊື່ບໍ່ໃຫ້ເກີນສາມ ນາມບໍ່ໃຫ້ເກີນສີ່, ຜູ້ຂຽນເຂົ້າ ໃຈວ່າ: ຊື່ຄົນບໍ່ໃຫ້ເກີນສາມ ພະຍາງ ແລະ ນາມສະກຸນ ບໍ່ເກີນສີ່ພະຍາງ ນີ້ກໍເປັນພຽງຄຳ ເຫັນຄົນບູຮານ, ຜ່ານມາກໍມີ ການຕັ້ງຊື່ຕາມຍຸກສະໄໝຕ່າງ ຈາກຄົນບູຮານ; ບໍ່ທັນ ບາງ ເຫດການບຸນ ທັງເປັນຂອງ ລາວ ແລະ ສາກົນ ທີ່ຖືກຈັດ ຂຶ້ນ ມັກເຫັນໄປຕາມກະແສຈິນ ມີຫາງສຽງເກີດຂຶ້ນຕໍ່ການເອີ້ນ ຊື່ ການເຮັດບຸນ ບາງຫາງສຽງ ມີຄຳເຫັນວ່າ: ວັດທະນະທຳ ບາງອັນຂອງຕາເວັນຕົກເຂັ້ມ ແຂງ ຍ້ອນເຂົາຖື ແລະ ເຫັນ ວ່າເຂົາຈະເລີນໝັ້ນຄົງກວ່າ, ຈະເລີນທາງການສຶກສາ, ສະຕິ ບັນຍາກວ່າ ດັ່ງນັ້ນ, ວັດທະນະ ທຳຂອງອາຊີ ຈຶ່ງບໍ່ສາມາດມີ ອິດທິພົນເໝືອເຂົາໄດ້; ກົງກັນ ຂ້າມ ບາງວັດທະນະທຳຕາເວັນ ຕົກຖືກຈັດກິດຈະກຳແຜ່ຍາຍ ຈາກສັງຄົມຄົນອາຊີ ບາງປະ ເທດເບິ່ງຄືເຮັດແບບບໍ່ຮູ້ສຶກໂຕ

ກະດຽມຄົງ ອາຍ ຫຼື ບາງທີ ຖ້າ ສະຕິບັນຍາບໍ່ຮູ້ເທົ່າທັນ ກໍອາດ ຖືກກົນກິນແບບບໍ່ຮູ້ສຶກໂຕ. ທ່ານປະທານ ຄຳໄຕ ສີພັນດອນ ໄດ້ມີຄຳເຫັນຕໍ່ກອງ ປະຊຸມພະນັກງານຖະແຫຼງຂ່າວ ແລະ ວັດທະນະທຳ ທົ່ວປະເທດ ປີ 1993 ເຊິ່ງມີບາງຕອນເພິ່ນ ເວົ້າວ່າ: ລັກສະນະຊາດ ຂອງ ວັດທະນະທຳ ມັນແມ່ນການ ສືບທອດຕໍ່ເນື່ອງກົມກຽວ... ມູນເຊື້ອ ແລະ ຍຸກສະໄໝ ເຊິ່ງ ຖ້າຕັດຂາດຈາກມູນເຊື້ອພື້ນ ຖານວັດທະນະທຳແຫ່ງຊາດ ຈະຂາດບ່ອນອີງ, ຂາດພື້ນ ຖານຂະຫຍາຍຕົວ...

ຜູ້ຂຽນເຫັນວ່າ ການ ໃສ່ຊື່ກໍແມ່ນນອນຢູ່ໃນວັດ ທະນະທຳ ວິຖີຊີວິດ ຖ້າຫາກບໍ່ ແມ່ນເອກະລັກ, ຂາດເອກະລັກ ແລ້ວ ເຮົາຈະຮັກສາຕົວຕົນໄວ້ ໄດ້ແນວໃດ? ສັງລວມວ່າ: ເຖິງແມ່ນ ການສັງສັນເຂົ້າກັບສັງຄົມຫຼືກ ລ້ຽງບໍ່ໄດ້ ແຕ່ເຮົາກໍຄວນເບິ່ງ ຖືຖ້ວນ; ຕັກເຕືອນ; ແນະນຳ ປະພຶດເປັນແບບຢ່າງ ຫຼືກເວັ້ນ ອັນໃດກໍເຫັນດີເຫັນງາມຕາມ ເຂົ້າໝົດສູ່ຢ່າງ ຈິດວິນຍານເອ ກະລັກຊາດ ຈະສູນເສຍໄປ ເທື່ອລະໜ້ອຍຖ້າເຮົາບໍ່ຕື່ນ...!

4 ບົດຮຽນ 6 ເປົ້າໝາຍຂອງພັກ

ໂດຍ: ດອກຫຍ້າ

ບົນຈິດໃຈສ້າງການ ຫັນປ່ຽນໃໝ່, ກອງປະຊຸມ ໃຫຍ່ພັກຄັ້ງທີ XI ໄດ້ຮັບຮອງ ເອົາບົດຮຽນ 4 ປະການ ທີ່ ຖຸດຕຖອນໄດ້ ຈາກພຶດຕິກຳ ແຫ່ງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິ ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ X ຂອງພັກ ກໍຄືພຶດຕິກຳຕົວຈິງ ໃນການນຳພາຂອງພັກເຮົາໃນ ຫຼາຍສິບປີຜ່ານມາ ເມື່ອບົດ ຮຽນ ແລະ ເປັນບ່ອນອີງສຳຄັນ ໃນການປັບປຸງ ການນຳພາຊື່ ນຳ ແລະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ ໃນຕໍ່ໜ້າ ດັ່ງນີ້:

ແບບແຜນການນຳພາ-ຊີ້ນຳ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງ ດ້ານລະ ບຽບວິໄນ.

2. ການພັດທະນາເສດ ຖະກິດຂອງຊາດ ຕ້ອງມີການ ສົມທົບແໜ້ນ ລະຫວ່າງການ ຂະຫຍາຍພື້ນຖານການຜະລິດ ແລະ ບໍລິການຂະໜາດໃຫຍ່ ຢ່າງມີຈຸດສຸມ, ສ້າງເປັນຂະ ແໜງການ ແລະ ຜະລິດຕະພັນ ປາຍແຫຼມ ກັບການຮັບປະກັນ ໃຫ້ຊາວຊົນນະບົດ, ຜູ້ປະກອບ ການມີການພັດທະນາ ທີ່ເລີ່ມ ຈາກສ້າງຄວາມສາມາດເພິ່ງ ຕົນເອງ ແລະ ພັດທະນາຍົກລະ ດັບຊີວິດການເປັນຢູ່ໃຫ້ດີຂຶ້ນ ເລື້ອຍໆ ເພື່ອຮັບປະກັນການ ສ້າງຖານເສດຖະກິດທີ່ເຂັ້ມ ແຂງ, ເປັນເຈົ້າຕົນເອງ ແລະ ແກ້ໄຂການຫຼຸດໂຕນແບບບໍ່ ເປັນທຳ.

3. ຮັບປະກັນການພັດ ທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ ທັງດ້ານສະໜອງຄວາມຕ້ອງ ການ ທັງສ້າງເປັນກຳລັງຂັບ

ເຄື່ອນ ໃຫ້ແກ່ການພັດທະນາ ດ້ານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ການປົກປ້ອງ-ເສີມຂະຫຍາຍ ສິດຜົນປະໂຫຍດຂອງພົນລະ ເມືອງ, ຄຸນຄ່າຄວາມເປັນມະ ນຸດ ແລະ ຄວາມສີວິໄລດ້ານ ຈິດໃຈຂອງຄົນລາວ.

4. ຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ບັນດາມະຕິຄຳ ສັ່ງຂອງພັກ ແລະ ແຜນການ, ໂຄງການພັດທະນາຂອງລັດ ຢູ່ ແຕ່ລະຂັ້ນ ຕ້ອງບົນພື້ນຖານ ການສົມທົບ ລະຫວ່າງຮັບປະ ກັນການຕົກລົງບັນຫາຕົວຈິງ ແບບໝູ່ຄະນະຢ່າງເຂັ້ມງວດ ກັບການເຊິດຊອບິດບາດນຳພາ ຊີ້ນຳ-ບັນຊາ ຂອງຜູ້ເປັນຫົວ ໜ້າ, ເຮັດໃຫ້ທຸກຂະບວນການ ໄດ້ຮັບການກະຕຸ້ນ ແລະ ຂັບ ເຄື່ອນຖືກທິດ, ຕໍ່ເນື່ອງ, ແຂງ ແຮງ ແລະ ກ້າວສູ່ເປົ້າໝາຍທີ່ ວາງອອກ.

(ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ)

ຂຽນຄຳລາວໃຫ້ຖືກ		# ຄູ່ແສງ
✓	✗	
ຄຳຖືກ	ຄຳຜິດ	
ຫໍສະໝຸດ	ຫໍສະມຸດ	
ມຸດນ້ຳ	ໝຸດນ້ຳ	
ອາສາສະໝັກ	ອາສາສະມັກ	
ສະໝັກນ້ຳ	ສະໝັກນ້ຳ	
ຫຍັບອອກ	ຍັບອອກ	
ຜ້າຍັບ	ຜ້າຫຍັບ	
ມະຫາກຳ	ມະຫາກຳ	
ມະຫາສານ	ມະຫະສານ	



ຈານ

ຈານ: ໃນຄຳວ່າ ຈານ ນີ້ ເປັນໂຕທັງກິລິຍາ ແລະຄຳນາມ ຈານ ແມ່ນການຂຽນໜັງສືໃສ່ໃບລານ ຂອບສະໄໝກ່ອນ ທີ່ຍັງບໍ່ທັນມີໄລຍະຂຽນ, ການ ຂຽນນີ້ ແມ່ນເພິ່ນຂຽນດ້ວຍເທລັກຈານ, ເຫຼັກຈານ ແມ່ນໂມ້ທີ່ທລອມໃຫ້ກົມ ຄືກັບປາກກາ ແລ້ວໃຊ້ ເຫຼັກນ້ອຍໆສຳເຂັມ ຕອກເຂົ້າທາງສັນໂມ້ ແບບໃຫ້ພົ້ນອອກມາ ແລ້ວ ນຳໄປພົນໃສ່ຫີນ ເພື່ອໃຫ້ຄົມຄາຍ ແລ້ວນຳໄປຂຽນໃສ່ໃບລານ, ການຂຽນ ແບບນີ້ ເພິ່ນເອີ້ນວ່າ ຈານ.

ຈານ ຍັງແມ່ນກຽດຕິຍົດຂອງພູຊາຍລາວ ຄືພູທີ່ໄດ້ບວດໃນພູດທະ ສາສະໜາ ແລະ ໄດ້ຮັບເມາລາພິເສກ ຫຼື ຫົດສົງ, ຫົດຄັ້ງທີ່ໜຶ່ງ ເອີ້ນວ່າ ຈານສົມເດັດ, ຫົດຄັ້ງທີສອງ ເອີ້ນວ່າ ຈານຊາ, ຫົດຄັ້ງທີສາມ ເອີ້ນວ່າ ຈານຄູ. ເມື່ອສຶກສາອອກຈາກວັດນັ້ນ ພູທີ່ໄດ້ຫົດຄັ້ງທີ່ໜຶ່ງ ເອີ້ນວ່າ ຈານ, ພູ ທີ່ໄດ້ຫົດສອງເທື່ອ ເອີ້ນວ່າຈານຊາ, ພູທີ່ໄດ້ຫົດເກົາສາມເທື່ອ ເມື່ອສຶກ ອອກມາ ກໍເອີ້ນວ່າ ຈານຄູ ດັ່ງນີ້:

ຈານ ຍັງເປັນຊື່ຂອງພັນໂມ້ແນວໜຶ່ງ ມີທັງຈານຕົ້ນ ແລະ ຈານເຄືອ. ຈານຕົ້ນ ເປັນຕົ້ນອ່າວໃຫຍ່, ເມື່ອຍາມເດືອນສາມ ຈອອກເປັນດອກ ສີແດງ ຄືກັບດອກທອງ ແລະ ດອກຖົ່ວປາ. ດອກຈານແດງ ເປັນດອກ ທີ່ແດງງາມ ອົງອາດ ສ່ວນໃຫຍ່ມັກເກີດຢູ່ຕາມທົ່ວໄປ ປາຍນາ. ຈານເຄືອ ໃບກໍຄາຍຄືກັນກັບຈານຕົ້ນ ແຕ່ຈານເຄືອນີ້ ເປັນເຄືອຂະໜາດໃຫຍ່ ແລະ ບໍ່ປາກົດເຫັນດອກຂອງມັນ, ຈານເຄືອ ເປັນແມ່ກາຟາກຊະນິດໜຶ່ງ ເພາະ ມັນມັກທາວຂຶ້ນຕົ້ນໂມ້ອື່ນ ຫຼືກົງໄປໂມ້ອື່ນໆ ຈົນຕົ້ນໂມ້ຕາຍຄາ ກໍມີ ຈຸດ ພິເສດຂອງຈານເຄືອ ເມື່ອມັນກົງໄປໂມ້ ມັກຈະກົງໄປທາງຊ້າຍສະເໝີ.

ຈານ ຍັງແປວ່າ ປົນ, ເຈືອ ດ້ວນ້ຳ ເຊັ່ນ ການເອົາເຂົ້າເກືອໝາຕ້ອງ ຈານໃສ່ນ້ຳ. ບາງຄົນກິນເຂົ້າ ກໍມັກເອົານ້ຳແກງຈານໃສ່ເຂົ້າ ແລ້ວເອົາບ່ວງ ຕັກກິນ ຄືດັ່ງກິນເຂົ້າປຽກ.

ຈານ ຍັງແມ່ນພາຊະນະໜຶ່ງ ສຳລັບໃສ່ອາຫານ ແລະ ເຂົ້າຈາວ ເຊິ່ງມີຮູບຮ່າງແບບ ແລະ ມັນ ເອີ້ນຈານ ຫລື ຈານໃສ່ເຂົ້າ.



ສາສະໜາທາຍໄຮຄາ

ເມື່ອເວົ້າເຖິງໂປຣຕິນ ຫຼາຍທ່ານຈະຄິດເຖິງໄກ່, ໄຂ່, ນົມ ແຕ່ໃນມື້ນີ້ເຮົາມີແຫຼ່ງໂປຣຕິນທາງເລືອກໃໝ່ມານຳສະເໜີ ນັ້ນກໍຄືແມງໄມ້ ເພາະວ່າໃນແມງໄມ້ບົດ 100 ກຣາມ ມີສານອາຫານທີ່ເປັນໂປຣຕິນເຖິງ 50%, ແຕ່ໃນຊັ້ນມີພຽງແຕ່ 30% ເທົ່ານັ້ນ.

ໃນປະເທດຂອງເຮົາໄດ້ມີການກິນແມງໄມ້ມາເປັນເວລາດົນນານແລ້ວ ແຕ່ມັນບໍ່ແມ່ນແຫຼ່ງໂປຣຕິນຫຼັກ ສ່ວນຫຼາຍຈະໄດ້ຈາກການກິນຊີ້ນເຊິ່ງປັດຈຸບັນ ປະເທດເຮົາໄດ້ມີ

ແຫຼ່ງໂປຣຕິນທາງເລືອກໃໝ່

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງໂດຍ: ສາວແວ່ນ



ການລ້ຽງແມງໄມ້ເປັນຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍ ເພື່ອຕອບສະໜອງໃຫ້ແກ່ຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການຂອງທ້ອງຖະຫລາດ ແລະ ຜູ້ບໍລິໂພກ ເປັນຕົ້ນແມ່ນຈີ່ຫຼົດ, ດ້ວງຜ້າວ...

ໃນບາງປະເທດ, ແມງໄມ້ຖືກນຳໃຊ້ເປັນສ່ວນປະກອບໃນອາຫານເຊັ່ນ ແຮມເບີເກີແມງໄມ້, ແມງໄມ້ສະເຕັກ, ຜິດຊຳໜ້າແມງໄມ້; ເພາະສະນັ້ນ ເຊື່ອແນວ່າ ແມງໄມ້ຈະກາຍເປັນແຫຼ່ງໂປຣຕິນໃໝ່ໃນອານາຄົດຢ່າງແນ່ນອນ.



21 ມີນາ

ໂດຍ: ອານົງເດດ ສິງດາລັກ

* 21 ມີນາ ລີຊຳກ້ອງ
ວັນທີ່ປວງຊິນລາວ
ສັດຕູກຳປູນແໜ້ນ
ສູນເສຍດິນປ່ອນບ້ານ

* ຈຸດເຜົາຢ່າງໂຫດຮ້າຍ
ຂົນກຳລັງໂຈມຕີ
ທາງທ່າແຂກຄົນກ້າ
ເພື່ອຊາດຝັງຝິ່ນ້ອງ

* ແຕ່ກຳລັງອ່ອນນ້ອຍ
ທ່າແຂກເລີຍເສຍໄຊ
ສັດຕູທຳລາຍມ້າງ
ຜູ້ນຳເຈັບແສບແຕ້ນ

* ພວກຜີມານປ່ວງບ້າ
ດັບສູນຫຼາຍຝັນຄົນ
ເປັນກຳພອຍໂຫຍໄຫ້
ເຫຼືອແຕ່ຊາກອັງລິ້ນ

* 21 ມີນາແມ່ນມື້
ບໍ່ມີໃຜລືມຫຼົງ
ກາຍເປັນທວນໄຟແຈ້ງ
ໄຂປ່ອງທາງບອກຊື້ ປະຊາລາວຮັກຊາດເຊື້ອ

* 21 ມີນາຈາລຶກໄວ້
ເປັນແວ່ນແຍງຊາວເມືອງ
ໃຫ້ສາມັກຄີສ້າງ
ສອງໜ້າທີ່ຍຸດທະສາດຈຳຈີ່ໜັ້ນ

ໄປທົ່ວໂລກາ
ມືດແສງສູນອ້າ
ໂຈມຕີເຖິງຖິ່ນ
ເຮືອນຊານຊື້ນຝັກເຊົາ

ເຂັນຊຸ່ປະຊາຊົນ
ຮຸກຮານທຳລາຍມ້າງ
ມີຍອມເສຍເອກະລາດ
ປອງດອງສູ່ບໍ່ຖອຍ

ເກີນກວ່າຊີວິດໄຫວ
ພົບຄວາມເຈັບຊື້້າ
ເຮືອນຫໍເຄີຍຢູ່
ລະທົມເສົ້າໂສກຊວງ ໜ່າຍເດ!

ຍິງກວາດຝູງຊົນ
ແມ່ມານທັງແອນ້ອຍ
ຜິວເມຍຕາຍຈາກ
ຜູ້ຂຶ້ນເກື້ອນນະທິ

ຝັງເລິກຊວງໃນ
ລົບເລືອນລົງໄດ້
ເຍືອງທາງໃສສ່ອງ
ບໍ່ຍອມຂຶ້ນແກ່ໃຜ

ປະຫວັດສາດແດນລາວ
ທີ່ເກີດລຸນຫຼັງມື້
ພັດທະນາປະເທດຊາດ
ໃນເບື້ອງໜ່ວຍມະໂນ ແດ່ຖ້ອນ!

ປົກສາຫາລື...

(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງ, ໃນວັນທີ 14 ມີນາ 2023 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ມີການຈັດກອງປະຊຸມປົກສາຫາລືຄົ້ນຄວ້າຕຳແໜ່ງບໍລິຫານ ແລະ ກົງຈັກເສນາທິການຂອງສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ຄຳໃບດຳລັດ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ຜູ້ຊີ້ນຳວຽກງານກຳມາທິການວຽກງານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ; ມີບັນດາທ່ານປະທານ-ຮອງປະທານ, ເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ຕາງໜ້າຈາກຄະນະຈັດຕັ້ງສູນກາງພັກ, ກະຊວງພາຍໃນ ແລະ ແຂກທີ່ຖືກເຊີນເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ, ໄດ້ຮັບຟັງການສະເໜີການຄົ້ນຄວ້າຕຳແໜ່ງບໍລິຫານ, ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຊຸດທີ II; ຄົ້ນຄວ້າຕຳແໜ່ງບໍລິຫານປະເພດ 4 ຢູ່ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຊຸດທີ II ແລະ ຄົ້ນຄວ້າການສ້າງຕັ້ງຂະແໜງການທີ່ສັງກັດກົງຈັກການຈັດຕັ້ງສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ຫ້ອງການຄະນະສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງຂັ້ນເມືອງ; ນອກຈາກນີ້, ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບຟັງການປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນໃສ່ຫົວຂໍ້ດັ່ງກ່າວຈາກບັນດາຕາງໜ້າຂອງຄະນະຈັດຕັ້ງສູນກາງພັກ, ກະຊວງພາຍໃນ ແລະ ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)



ຕົກຕາຍ



(ເລື່ອງເບົາໆ ເວົ້າແບບກັນເອງ ບໍ່ເຄິ່ງພິທີການ)

ສາວຈິ້ມ

* ຊົມເຊີຍ! ວັນສ້າງຕັ້ງພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ ຄົບຮອບ 68 ປີ (22 ມີນາ 1955 - 22 ມີນາ 2023) ໂອກາດນີ້ ຂໍໃຫ້ພັກຜູ້ກຳ ນຳພາຊາດເຮືອງວິໄລ ເປັນຮິ່ມໄພຮິ່ມໄຊ ໃຫ້ໄພ່ປະຊາຊົນລາວ ຂໍສິ່ງພອນໄຊໃຫ້ ການນຳພັກ-ລັດ ອາຍຸຍືນຍົງໜັ້ນ ເປັນທວນໄພຮຸ່ງແຈ້ງ ປອງຊົນໄດ້ໄຕ່ ຕາມ **ຕ່ານເວີຍ!**

* 21 ມີນາ ບັນຮົບທ່າແຂກ ຄົບຮອບ 77 ປີ ເຊິ່ງເປັນມື້ທີ່ປະຊາຊົນລາວຜູ້ບໍລິສຸດຖືກສົ່ງທານປະມານສາມພັນຄົນ ຜູ້ຖືກຂ້າ 1/5 ແມ່ນເດັກນ້ອຍ ທີ່ກຽມເຮັດປີຕາ ແລະ ກາຍເປັນໝໍ້ແໜງຂອງປະເທດຊາດໃນອະນາຄົດ. ເປັນວັນລະນຶກເຖິງນ້ຳໃຈເສຍສະຫລະອັນສູງສົ່ງຂອງປະຊາຊົນລາວ ກໍຄືການນຳສະໄໝກ່ອນ ເພື່ອບົກບ້ອງຜືນແຜ່ນດິນອັນແສນຮັກ ເຖິງແມ່ນເຫລັກກະຫລາຍກວ່າຖ່ານ ແຕ່ຄວາມກ້າຫານເດັດດ່ຽວຕໍ່ສູ້ ຂອມເສຍສະຫຼະແມ່ນແຕ່ຊີວິດ ເພາະ “ຄວາມຮັກຊາດແຮງກວ່າຄວາມຕາຍ ຄົນສ່ວນຫລາຍຮັບສູ້ ຫວນກ່າວບຸນຄຸນ ຂໍໃຫ້ຄົນຮຸ່ນຫຼັງ ຮືນຮາບຮັກສາໄວ້ ຊິບໃບດິນສິນໃບນ້ຳ ການນຳໄດ້ຍາດແຍ່ງມານັ້ນ ຊ່ວຍກັນເສີມສືບສ້າງ ເມືອງບ້ານໃຫ້ຮຸ່ງເຮືອງ **ຕ່ານເວີຍ!**

👍 ຊອບຍົມ

ແອ່ນຕູ້ງ

ເລື່ອງ: 99 ປີທີ່ພາຄິດ

ຕູ້ສາອາຍຸ 66 ປີ ເປັນຄົນລອຍມີເງິນ ແລະ ຊັບສົມບັດ ຫລາຍລາຍ; ມີໜຶ່ງ ລາວພາເມຍອາຍຸ 18 ປີ ໄປກິນເຂົ້າຢູ່ ຮ້ານອາຫານ ພໍດີພໍໜູ່ຄົນໜຶ່ງ, ຫຼືສິ່ງໄສເລີຍຖາມວ່າ:

ໜູ່: ມືງເຮັດແນວໃດ ຄິດໄດ້ເມຍສາວນ້ອຍ
ຕູ້ສາ: ຊິຍາກຫຍັງ ລາວຖາມກູວ່າລັກປີ ກູກະບອກວ່າ 99 ປີ
ໜູ່: !!!



ຄະຕິເຕີອອນໄລ

ດອກຂະຍອມ

ຢ່າອອດສູງ ກວ່າພໍ່ແມ່
ຢ່າອອດແກ່ ກວ່າຄູບາອາຈານ



ກິນ - ດື່ມ

“ແມ່ເອີຍ! ລູກຢາກກິນນ້ຳ” ສຽງເດັກນ້ອຍໃກ້ເຮືອນ ຮ້ອງດັງຊອດມາຮອດຫູບຸນຍິນທີ່ພວມນັ່ງພິມເອກະສານໃນ ເຮືອນຂອງຕົນເຮັດໃຫ້ຄວາມຄິດແຕກຊະຈົນໄດ້ຢຸດການພິມ ສະໝອງຄຳນຶງເຖິງຄຳວ່າ ‘ນ້ຳ’ ທີ່ຢູ່ນຳຫຼັງຄຳວ່າ ‘ກິນ’ ເວລາເວົ້າມັກອອກສຽງຍາວເປັນ ‘ນ້ຳມ’.

ແຕ່ຄາວໜຶ່ງກໍໄດ້ຍິນສຽງຄົນລົມກັນຢູ່ທາງເດີນບ້ານ...
“ມີແລງບໍ່ໄປຕື່ມເບຍນ້ຳກັນຫວາ?”
“ເພິ່ນບໍ່ໃຫ້ຊຸມແຊວກັນໄດ້, ຫາຍເອີຍ!”
“ບໍ່ໄດ້ພໍ້ກັນດີແລ້ວເດ!”
“ອິດເອົາສາ! ແລ້ວໂຄວິດຈຶ່ງວ່າກັນເດີ, ຫາຍ! ເລື່ອງຕື່ມເຮົາບໍ່ຢ້ານດອກ ເຖິງໃສເຖິງກັນ!”
ບຸນຍິນເອົາຫູໂຕ່ງສຽງສົນທະນານັ້ນດ້ວຍຄວາມຕັ້ງໃຈ ແລ້ວສະໜອງເບື້ອງຂວາກໍອີກເອົາ ຄຳວ່າ ‘ກິນ’ ແລະ ‘ດື່ມ’ ມາເປັນບັນຫາທີ່ຕ້ອງໄດ້ຊອກຫາຜູ້ມາແກ້ຊ່ວຍ, ກໍໜີບໍ່ມີມຸ່ງລູກຄຳຜູ້ຊ່ຽວ ຊານເລື່ອງພາສາລາວ... ບໍ່ໄປຮອດ ບຸນຍິນກໍຕັ້ງຄຳຖາມຂຶ້ນວ່າ: “ເວລາເອົາທາດແຫຼວເຂົ້າປາກ ມັກຈະໄດ້ຍິນຄົນສ່ວນຫຼາຍເວົ້າວ່າ ‘ກິນ’ ເຊັ່ນ ກິນນ້ຳ ກິນຢາ ກິນເຫຼົ້າ ກິນເບຍ. ແຕ່ກໍໄດ້ຍິນ ໃນບາງຄັ້ງກໍວ່າ ຕື່ມນ້ຳ ຕື່ມເຫຼົ້າ ຕື່ມເບຍ, ແຕ່ບໍ່ເຄີຍໄດ້ຍິນຜູ້ໃດເວົ້າວ່າ ຕື່ມຢາ ຈັກເທື່ອ! ຢາກ ຮູ້ວ່າຄົນລາວເຮົາໃຊ້ສອງຄຳນີ້ມາແຕ່ເວລາໃດ ແລະ ມີຄວາມໝາຍຕ່າງກັນຢ່າງໃດ?”

ພໍແຕ່ຝັງຄຳຖາມສຸດ ລູກຄຳກໍສາທະຍາຄວາມໝາຍທັງສອງຄຳຢ່າງລະອຽດດັ່ງນີ້: ‘ກິນ’ ເປັນຄຳກິລິຍາຈາກເຄົ້າລາວເດີມ ເຊິ່ງຄຳດັ້ງເດີມຈາກພາສາແມ່ເດີມຂອງຕະກຸນໄຕ ແມ່ນ k ‘ກິນ’ ເປັນຄຳລາວທີ່ໃຊ້ຮ່ວມກັບພາສາໄທ, ພາສາຍວນຊຽງໃໝ່ (ກິ່ນ), ພາສາໄທລື້ ‘ກິນ’, ພາສາໄທດຳ ‘ກິນ’, ພາສາໄທໃຕ້ຄຶງ(ກິນ), ພາສາໄທໃຫຍ່ ‘ກິນ’, ພາສາແສກ ‘ກິ່ນ’, ພາສາ ຈ້ວງ k n ‘ກິນ’, ພາສາຈ້ວງແບບຈ້ວງ ‘gin’ ແລະຍັງມີບາງທ້ອງຖິ່ນອອກສຽງເປັນ ‘ຈິນ’.

ຄວາມໝາຍຕົ້ນຕໍຂອງຄຳວ່າ ‘ກິນ’ ໝາຍເຖິງ “ຫຍ້າແລ້ວກິນ, ເຮັດໃຫ້ລ່ວງລົງຮູຄໍໄປສູ່ ກະເພາະ” ເຊັ່ນ ກິນເຂົ້າ, ກິນຝີ, ກິນໝີ...

ຄວາມໝາຍທີສອງຂອງຄຳວ່າ ‘ກິນ’ ກໍໝາຍເຖິງ ‘ເອົາທາດແຫຼວເຂົ້າປາກແລ້ວກິນ’ ເຊັ່ນ ກິນນ້ຳ, ກິນເຫຼົ້າ, ກິນແກງ.

ທັງສອງຄວາມໝາຍນີ້, ຄົນລາວເຮົາໃຊ້ມາແຕ່ເກົ່າກ່ອນຈົນຮອດປັດຈຸບັນ ທີ່ເປັນລາຍ ລັກອັກສອນກໍແມ່ນຢູ່ໃນບັນດາບົດກອນ, ພາສິດ, ຄຳຜະຫຍາຍທີ່ໃຊ້ມາແຕ່ສະໄໝບູຮານ ເຊັ່ນຕົວ ຢ່າງລຸ່ມນີ້:

- ກິນເຂົ້າໂຕ ຢ່າໂສຄວາມເພິ່ນ
 - ກິນມ່າງ ບໍ່ຄຳເບິ່ງທ້ອງ
 - ກິນແກງໃຫ້ເຈົ້າຊອມດູກ້າງ ຄາຄໍຊີ້ມຍາກ
- ດູກໝູ່ມັນຫາກໄປຢູ່ຄ້າງ ກິນນ້ຳຊີ້ບໍລິງ ຢູ່ໃນປື້ມ ‘ໜັງສືຝາລັງລາວໝໍຢາເອສຕະເດີ’ (Dictionnaire et Guide Franco-Laotiens) ປີ 1885 ແລະ ປື້ມ ‘Nouveau Dictionnaire Français-Laotiens’ ປີ 1906 ໄດ້ບັນທຶກຄວາມໝາຍທັງສອງຂອງຄຳວ່າ ‘ກິນ’ ຢ່າງເປັນເອກະພາບກັນດັ່ງນີ້:
- manger ແປເປັນຄຳລາວໂດຍໃຊ້ໂຕລາແຕັງ kin (ກິນ)
 - boire ແປເປັນຄຳລາວໂດຍໃຊ້ໂຕລາແຕັງ kin nam (ກິນນ້ຳ)
- ນອກຈາກນັ້ນ ‘ກິນ’ ຍັງສາມາດໃຊ້ໃນຄວາມໝາຍແຝງ ເປັນຕົ້ນວ່າ:
- “ເປືອງ” ເຊັ່ນ ກິນເງິນ, ກິນເວລາ.
 - “ເຮັດໃຫ້ໝົດເປືອງ” ເຊັ່ນ ລົດກິນນ້ຳມັນ, ແອໜ່ວຍນີ້ຈັ່ງແມ່ນກິນໄຟຫຼາຍ.
 - “ຮັບເອົາ” ເຊັ່ນ ກິນສິນບິນ.
 - “ຫາລາຍໄດ້ເຂົ້າຖົງໂດຍບໍ່ຊອບທຳ” ເຊັ່ນ ກິນເງິນກິນຄຳ, ກິນບ້ານກິນເມືອງ.
 - “ໄດ້ໃນການຫຼິ້ນການພະນັນ” ເຊັ່ນ ຕານີ້ ເຈົ້າມີກິນລຽບ, ງວດນີ້ຕຸ້ແດງຊີ້ເລກຖືກແມ່ ກິນໝົດ.

ສ່ວນຄຳວ່າ ‘ດື່ມ’ ເປັນຄຳທີ່ເກີດນຳຫຼັງຄຳວ່າ ‘ກິນ’, ຄຳນີ້ປາກົດເປັນລາຍລັກອັກສອນ ຄັກແນ່ແມ່ນຢູ່ໃນປື້ມແບບສອນອ່ານພາສາລາວ ປີ 1932 ໃນບົດທີ 16 ຄົນຂີ້ເຫຼົ້າ ເຊິ່ງມີປະ ໂຫຍກໜຶ່ງໃນບົດອ່ານຂຽນໄວ້ວ່າ “ເຫຼົ່ານັ້ນ, ຖ້າໂລພາຕື່ມຫຼາຍ ກໍກາຍເປັນຂອງເປື້ອ”.

‘ດື່ມ’ ເປັນຄຳກິລິຍາ ມີຄວາມໝາຍວ່າ “ກິນຂອງທີ່ເປັນນ້ຳ” ເປັນຕົ້ນວ່າ ຕື່ມນ້ຳ ຕື່ມກາ ເຝ ຕື່ມເຫຼົ້າ ຕື່ມເບຍ ແຕ່ບໍ່ໃຊ້ວ່າ ຕື່ມແກງ ຕື່ມຢາ (ຈະມັກເວົ້າວ່າ “ກິນແກງ, ກິນຢາ”). ຄຳນີ້ ເປັນຄຳລາວທີ່ໃຊ້ຮ່ວມກັນກັບພາສາໄທ.

ຄຳວ່າ ‘ດື່ມ’ ນອກຈາກໃຊ້ໃນຄວາມໝາຍວ່າ “ກິນຂອງທີ່ເປັນນ້ຳ” ແລ້ວ, ກໍຍັງສາມາດ ໃຊ້ເປັນຄຳໄປປະສົມກັບຄຳອື່ນ ເພື່ອປະກອບສ້າງເປັນຄຳທີ່ມີຄວາມໝາຍໃໝ່ ເຊິ່ງປາກົດເຫັນບໍ່ ມີຫຼາຍຄຳຄືກັບ ‘ກິນ’ ເປັນຕົ້ນວ່າ:

- ‘ດື່ມ’ ໄປຕໍ່ທ້າຍຄຳວ່າ ‘ດູດ’ ເປັນ ‘ດູດດື່ມ’ ໝາຍເຖິງ “ຊາບຊຶ້ງ” ເຊັ່ນ ຄວາມຮັກຂອງ ທັງສອງສຸດແສນດູດດື່ມ.
- ‘ດື່ມ’ ໄປຕໍ່ທ້າຍຄຳວ່າ ‘ເຄື່ອງ’ ເປັນ ‘ເຄື່ອງດື່ມ’ ໝາຍເຖິງ “ຜະລິດຕະພັນທີ່ເປັນອາຫານປະ ເພດຂອງແຫຼວ” ເຊັ່ນ “ນອກຈາກອາຫານແລ້ວ ພວກເຮົາຍັງມີເຄື່ອງດື່ມບໍລິການໃຫ້ທ່ານນຳອີກ”.
- ‘ດື່ມ’ ຍັງສາມາດໄປຕໍ່ທ້າຍ ‘ຮ້ານ’ ແລະ ‘ກິນ’ ເປັນ ‘ຮ້ານກິນດື່ມ’ ເຊິ່ງໝາຍເຖິງ “ຮ້ານ ທີ່ບໍລິການທັງອາຫານແລະເຄື່ອງດື່ມ” ເຊັ່ນ ຕອນປິດປ່ອຍໃໝ່ໆ ຂ້ອຍມັກໄປກິນເຝີຕ້ວຍ 5 ກີບ ຢູ່ຮ້ານກິນດື່ມຂອງໂຮງຮຽນ.
- ມາຮອດປັດຈຸບັນຄຳວ່າ ‘ດື່ມ’ ໄດ້ມາແທນທີ່ຄຳວ່າ ‘ກິນ’ ໃນເວລາທີ່ເອົາຂອງທີ່ເປັນນ້ຳເຂົ້າ ປາກແລ້ວກິນລົງກະເພາະ, ແຕ່ສັງຄົມກໍຍັງມັກໃຊ້ຄຳວ່າ ‘ກິນ’ ຢູ່ໃນຊີວິດປະຈຳວັນດັ່ງເກົ່າຢູ່. ສ່ວນຄຳວ່າ ‘ດື່ມ’ ນັ້ນ ກໍມີບາງຄົນມັກໃຊ້ ແຕ່ຈະໃຊ້ຢ່າງເປັນປົກກະຕິໃນວາລະໂອກາດທີ່ເປັນທາງ ການ ເຊັ່ນ
- ຂໍເຊີນບັນດາທ່ານຍົກຈອກດື່ມເພື່ອສຸຂະພາບ ແລະຄວາມສາມັກຄີ.
- ທ່ານຜູ້ອ່ານເດ, ໃນຊີວິດປະຈຳວັນເວລາເອົານ້ຳເຂົ້າປາກແລ້ວກິນລົງກະເພາະມັກໃຊ້ຄຳໃດ ຫຼາຍກວ່າກັນລະຫວ່າງ ‘ກິນ’ ແລະ ‘ດື່ມ’?

ສະພາປະຊາຊົນແຫ່ງຊາດຈີນ ເລືອກຕັ້ງທ່ານ ສີ ຈິ້ນ ຜິງ ດຳລົງຕຳແໜ່ງສະໄໝທີ 3



ອີງຕາມການລາຍງານ ຂ່າວໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ເມື່ອວັນທີ 13 ມີນາ 2023 ກອງປະ ຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຫ່ງປະ ຊາດຈີນ ເຊິ່ງເປັນອົງການອຳ ນາດສູງສຸດແຫ່ງຊາດຈີນ ຊຸດທີ XIV ໄດ້ອັດລົງດ້ວຍ ຜົນສຳເລັດ ຢູ່ຫໍສະພາປະຊາ ຊົນແຫ່ງຊາດ ທີ່ນະຄອນ ຫຼວງປັກກິ່ງ ໂດຍທ່ານ ສີ ຈິ້ນ ຜິງ ໄດ້ຮັບເລືອກຕັ້ງ ເປັນປະທານປະເທດຈີນ ສະ ໄໝທີ 3 ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ກ່າວ ຄຳປາໄສໃນພິທີປິດກອງປະ ຊຸມວ່າ: “ຖືປະຊາຊົນໄວ້ຢູ່ໃນ ຖານະສູງສຸດ”.

ຢູ່ທ່າມກາງສຽງຕົບ ມືທີ່ຄືກຄືນ, ທ່ານ ສີ ຈິ້ນ ຜິງ ໄດ້ກ່າວຄຳປາໄສຄັ້ງທຳ ອິດຫຼັງຈາກດຳລົງຕຳແໜ່ງ ປະທານປະເທດຈີນ ເປັນສະ ໄໝທີ 3, ທ່ານໄດ້ສະແດງ ຄວາມຂອບໃຈຕໍ່ຜູ້ແທນສະ ພາປະຊາຊົນແຫ່ງຊາດ ແລະ ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າໃນທົ່ວ ປະເທດທີ່ມີຄວາມໄວ້ເນື້ອ ເຊື່ອໃຈຕໍ່ຕົນເອງ, ໂດຍກ່າວ ວ່າ: ຄວາມໄວ້ເນື້ອເຊື່ອໃຈ ຂອງປະຊາຊົນແມ່ນແຮງຂັບ ເຄື່ອນໃຫຍ່ທີ່ສຸດທີ່ຊຸກຍູ້ໃຫ້ ຕົນເອງກ່າວເດີນໄປຂ້າງໜ້າ, ແມ່ນຄວາມຮັບຜິດຊອບທີ່ ໜັກໜ່ວງ. ທ່ານຈະປະຕິບັດ ໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບຕາມທີ່ ລັດຖະທຳມະນູນມອບໝາຍ ໃຫ້, ຖືຄວາມຕ້ອງການຂອງ ປະເທດເປັນພາລະກຳ, ຖືຜົນ ປະໂຫຍດຂອງປະຊາຊົນເປັນ ມາດຕະຖານ, ປະຕິບັດໜ້າ ທີ່ຕຳແໜ່ງຢ່າງເຄັ່ງຄັດ, ອຸ ທິດຕົນຢ່າງສຸດອີກສຸດໃຈ, ຈະບໍ່ເຮັດໃຫ້ຜູ້ແທນປະຊາ ຊົນ ແລະ ປະຊາຊົນບັນດາ ເຜົ່າໃນທົ່ວປະເທດຜິດຫວັງ.

ທ່ານ ສີ ຈິ້ນ ຜິງ ເຄີຍ ເປັນເລຂາໜ່ວຍພັກບ້ານ ຂຶ້ນຮາກຖານທີ່ສຸດຂອງຈີນ, ເຄີຍດຳລົງຕຳແໜ່ງເລຂາຄະ ນະພັກເມືອງ, ເລຂາຄະນະ ພັກຄະນະ, ເລຂາຄະນະ ພັກແຂວງ, ຈົນຮອດດຳລົງ

ຕຳແໜ່ງຜູ້ນຳສູງສຸດຂອງ ຈີນ, ທ່ານໄດ້ປະຕິບັດຕາມ ແນວຄວາມຄິດການບໍລິຫານ ທີ່ “ມາຈາກປະຊາຊົນ ເພື່ອ ປະຊາຊົນ ອາໄສປະຊາຊົນ” ຢ່າງສະເໝີຕົ້ນສະເໝີປາຍ. ຫຼັງຈາກກາຍເປັນຜູ້ນຳສູງ ສຸດຂອງຈີນແລ້ວ, ທ່ານເຄີຍ ກ່າວວ່າ: “ປະຊາຊົນຈັດຂ້າ ພະເຈົ້າໄວ້ຢູ່ຕຳແໜ່ງນີ້, ຂ້າ ພະເຈົ້າກໍຕ້ອງຖືປະຊາຊົນໄວ້ ຢູ່ໃນຖານະສູງສຸດຢູ່ໃນໃຈ ຢ່າງສະເໝີຕົ້ນສະເໝີປາຍ”.

ໃນຄຳປາໄສຂອງ ທ່ານ ສີ ຈິ້ນ ຜິງ ຍັງໄດ້ສະ ແດງໃຫ້ເຫັນຄວາມຮັບຜິດ ຊອບດ້ານປະຫວັດສາດທີ່ ໜັກແໜ້ນ. ທ່ານໄດ້ຫວນ ຄືນຂະບວນການທີ່ພັກຄອມ ມູນິດຈີນນຳພາປະຊາຊົນ ຈີນບາກບັນສູ້ຊົນຢ່າງທໍລະ ຫິດອິດທິນແລ້ວຊື່ອອກວ່າ, ຜ່ານການບາກບັນສູ້ຊົນມາ ເປັນເວລາຮ້ອຍປີ, ປະຊາຊົນ ຈີນໄດ້ກາຍເປັນເຈົ້າຂອງຊາ ຕາກຳຂອງຕົນ, ປະຊາຊາດ ຈີນໄດ້ຕ້ອນຮັບການກ່າວ ກະໂດດອັນຍິ່ງໃຫຍ່ຈາກ ການລຸກຂຶ້ນ ຮັ່ງມີຂຶ້ນ ແລະ ເຂັ້ມແຂງຂຶ້ນ, ການຝຶນຝຸ ຄວາມຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງອັນ ຍິ່ງໃຫຍ່ຂອງປະຊາຊາດຈີນ ໄດ້ກ່າວເຂົ້າສູ່ຂະບວນວິວັດ ທາງປະຫວັດສາດທີ່ບໍ່ສາ ມາດຕ່າວບິນຄືນໄດ້.

ອີງຕາມເປົ້າໝາຍ ການພັດທະນາທີ່ກຳນົດໄວ້ ໃນກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນ ທົ່ວປະເທດ ຄັ້ງທີ XX ຂອງ ພັກຄອມມູນິດຈີນ, ເມື່ອ ຮອດໄລຍະກາງສະຕະວັດນີ້, ຈີນຈະສ້າງປະເທດສັງຄົມນິ ຍົມທັນສະໄໝ ແລະ ເຂັ້ມ ແຂງໃຫ້ສຳເລັດຜົນຢ່າງຮອບ ດ້ານ. ທ່ານ ສີ ຈິ້ນ ຜິງ ໄດ້ ປຽບທຽບວ່າ “ການສ້າງສາ ປະເທດທີ່ເຂັ້ມແຂງ ແລະ ຝຶນຝຸຄວາມຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງ ຂອງປະຊາຊາດ” ເປັນການ ແຂ່ງຂັນແລ່ນຕໍ່ແຮງຄັ້ງໜຶ່ງ. ໃນຂະນະນີ້, ໄມ້ຕໍ່ແຮງໄດ້

ມອບໃຫ້ຮຸ່ນຄົນຂອງທ່ານ ສີ ຈິ້ນ ຜິງ ນີ້ຢ່າງມີຄວາມ ໝາຍປະຫວັດສາດ.

ທ່ານໄດ້ໃຫ້ຄຳໝັ້ນ ສັນຍາຕໍ່ຜູ້ແທນສະພາປະຊາ ຊົນແຫ່ງຊາດ ແລະ ປະຊາ ຊົນບັນດາເຜົ່າທົ່ວໃນປະ ເທດ, ຈະສ້າງຜົນງານທີ່ບໍ່ ເຮັດໃຫ້ຍຸກສະໄໝຜິດຫວັງ ບໍ່ເຮັດໃຫ້ປະຫວັດສາດຜິດ ຫວັງ ແລະ ບໍ່ເຮັດໃຫ້ປະຊາ ຊົນຜິດຫວັງໃນຂະບວນການ ອອກເດີນທາງຄັ້ງໃໝ່, ປະ ກອບສ່ວນເທົ່າທີ່ຄວນຂອງ ຄົນຮຸ່ນນີ້ເຂົ້າໃນການຊຸກຍູ້ ການສ້າງສາປະເທດທີ່ເຂັ້ມ ແຂງ ແລະ ຝຶນຝຸຄວາມຈະ ເລີນຮຸ່ງເຮືອງຂອງປະຊາຊາດ.

ໃນການກ່າວຄຳປາ ໄສ, ທ່ານ ສີ ຈິ້ນ ຜິງ ຍັງ ໄດ້ບັນລະຍາຍອີກເທື່ອໜຶ່ງ ກ່ຽວກັບແນວຄວາມຄິດທີ່ ສ້າງປະຊາຄົມຮ່ວມຊາຕາ ກຳຂອງມວນມະນຸດ. ທ່ານ ກ່າວວ່າ: ການພັດທະນາ ຂອງຈີນໄດ້ສ້າງຜົນປະໂຫຍດ ໃຫ້ແກ່ທົ່ວໂລກ, ການພັດ ທະນາຂອງຈີນບໍ່ສາມາດປາ ສະຈາກໂລກໄດ້. ຈີນ ຈະຊຸ ຄັນທຸງສັນຕິພາບ ການພັດ ທະນາ ການຮ່ວມມື ແລະ ຕ່າງຝ່າຍຕ່າງມິຜົນປະໂຫຍດ, ຍືນຢູ່ຝ່າຍທີ່ຖືກຕ້ອງຂອງ ປະຫວັດສາດຢ່າງສະເໝີຕົ້ນ ສະເໝີປາຍ, ປະຕິບັດຕາມ ລັດທິຫຼາຍຝ່າຍທີ່ແທ້ຈິງ, ປະຕິບັດຄຳນິຍົມຮ່ວມຂອງ ມວນມະນຸດ, ຕັ້ງໜ້າເຂົ້າ ຮ່ວມການປະຕິຮູບ ແລະ ການສ້າງສາລະບົບບໍລິຫານ ໂລກ, ຊຸກຍູ້ການສ້າງເສດ ຖະກິດໂລກແບບເປີດກວ້າງ, ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂໍ້ ລິເລີ່ມວ່າດ້ວຍການພັດທະ ນາຂອງໂລກ, ແລະ ຂໍ້ລິເລີ່ມ ວ່າດ້ວຍຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງ ໂລກ, ເພີ່ມຄວາມໝັ້ນຄົງ ແລະ ກຳລັງແຮງທາງບວກ ຫຼາຍກວ່າເກົ່າໃຫ້ແກ່ສັນຕິ ພາບ ແລະ ການພັດທະນາ ຂອງໂລກ.



ອຸທະຍານສອນໃຈໃນຍຸກໂຮ-ທັກ

ດາໂຮຜະຍາບານໃນຄາບ “ຜູ້ຊ່ວຍຊາມ” ເພື່ອໃຫ້ໄດ້ມີໂອກາດໃກ້ຊິດກັບຄົນເຈັບ, ເມື່ອເຂົ້າເຖິງຄົນເຈັບໄດ້ແລ້ວພວກເຂົາກໍໃຊ້ວິທີຕົວະຍິວະຫຼອກລວງເພື່ອຂາຍຢາທີ່ໄອ່ອວດວ່າສາມາດປິ່ນປົວທຸກຜະຍາດໃຫ້ຫາຍຂາດໄດ້.

ແຕ່ກໍໂຊກດີທີ່ທາງການຈົນສາມາດເລີກຮູ້ກຸ່ມຊ່ວຍຊາມແພດເຖື່ອນນີ້ໄດ້ຄຳຖາມມີຢູ່ວ່າແລ້ວກຸ່ມແພດເຖື່ອນນີ້ໄປຫຼືບຢູ່ໃສ? ນີ້ລະທີ່ຕ້ອງມີສະຕິລະວັງຕົວເພາະວ່າພວກເຂົາອາດຈະໄປໂປໂລຫົວຢູ່ເຂດຫ່າງໄກສອກຫຼີກ ຫຼື ອາດຂ້າມຊາຍແດນໄປຫາກິນຢູ່ບັນດາປະເທດໃກ້ຄຽງກໍເປັນໄດ້. ໃນຍຸກດິຈິຕອນນີ້ກຸ່ມຄົນບໍ່ດີສາມາດນຳໃຊ້ເຄື່ອງມືສື່ສັງຄົມທີ່ກ້າວໜ້າ ເພື່ອໂຄສະນາຕົວະຍິວະຫຼອກລວງໄດ້ຢ່າງງ່າຍດາຍ ແລະ ວ່ອງໄວ. ນອກຈາກນັ້ນ ປາບປາມບັນດາຊ່ວຍຊາມແພດເຖື່ອນແລ້ວ, ທາງການຈົນຍັງເຂົ້າມາຄວບຄຸມການໂຄສະນາຂາຍສິນຄ້າບໍລິໂພກຕ່າງໆທີ່ລອກລຽນແບບສິນຄ້າສີ່ດັງຂອງຕ່າງປະເທດ ເຊັ່ນ ນ້ຳສະອ້ວແມ່ກົກ, ເນັດສະເລ, ຄະນໍແລະ ອື່ນໆ. ໃນເດືອນມັງກອນ 2017 ມີຂ່າວວ່າອົງການອາຫານ ແລະ ການຢາຈົນສາມາດກວດລ້າງໂຮງງານປຸງແຕ່ງອາຫານທີ່ລອກລຽນແບບ ຫຼື ບໍ່ໄດ້ຄຸນນະພາບຈຳນວນ 50 ແຫ່ງຢູ່ນະຄອນຫຼວງວິນ ແຫ່ງດຽວ. ໂຮງງານເຫຼົ່ານີ້ມີລາຍໄດ້ຈາກການຂາຍຜະລິດຕະພັນປອມສູງເຖິງ 100 ຢວນຕໍ່ປີ.

ຂໍ້ປິດທ້າຍບົດນີ້ ດ້ວຍຜົນປະໂຫຍດດັງທີ່ໄດ້ຈາກການນຳໃຊ້ເຄື່ອງມືສື່ສັງຄົມສ່ວນໜ້ອຍທີ່ສັບພິຖຸຊະນິດ “ສະມາດໂຟນ” ນີ້ລະຂ່າວໜ້າສິນທີ່ອອກມາຈາກອິນເດເນເຊຍ ໃນວັນທີ 12 ຕຸລາ 2015 ນັ້ນ ແມ່ນກ່ຽວກັບຂໍ້ລິເລີ່ມຂອງທ່ານ ໂຈໂກ ວິໂດໂດ ປະທານາທິບໍດີອິນເດເນເຊຍ ທີ່ຊຸກຍູ້ໃຫ້ປະຊາຊົນໃຊ້ໂທລະສັບມືຖືລາຍງານທາງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງດ້ວຍກ່ຽວກັບການໃຫ້ບໍລິການຂອງພະນັກງານລັດທີ່ບໍ່ໄດ້ຄຸນນະພາບ ຊັກຊ້າ ບໍ່ຊື່ສັດ ແລະ ຂາດຄວາມຮັບຜິດຊອບເຊັ່ນ: ການສ້ອມແປງເສັ້ນທາງ, ໄຟຟ້າ, ນໍ້າປະປາ ແລະ ສິ່ງສາທາລະນະປະໂພກປະເພດຕ່າງໆ ທັງນີ້ ກໍເພື່ອໃຫ້ພະນັກງານເຫຼົ່ານັ້ນ ມີສະຕິ ແລະ ໃຫ້ຂຶ້ນເທິງສາມາດຈັດການກັບເຫຼົ່າພະນັກງານຂາດຄວາມຮັບຜິດເຫຼົ່ານີ້ ໄດ້ຢ່າງທັນການ.



ຢຸດເທົ່າ

#ບ່າລະບິ
ສົມສີ ແລະ ເມຍຂອງເລົາ ຊື່ ຊ່ຳ ເວ ຜິດຕຽງ ເປັນເປື້ອເປັນເມົາ. ທັງສອງ ຊາກສຽງໃສ່ກັນ:
ສົມສີ: “ເຈົ້າຄິດວ່າຂ້ອຍເປັນໜັງ? ເຈົ້າ

ເຮັດກັບຂ້ອຍຄືຂ້ອຍເປັນໜັງນີ້ລະ”
ຊ່ຳ: “ຂ້ອຍບໍ່ເຄີຍຖືເຈົ້າເປັນໜັງເທື່ອ. ແຕ່ພໍເອີຍ... ເຊົາເທົ່າຂ້ອຍດຽວນີ້ໄດ້ບໍ່ລະ?”
STOP BARKING
#BAOKBU
Somsy and his wife, Samvay had a bitter quarrel and were yelling at each other:
Somsy: “What do you think I am? you treat me like a dog.”
Samvay: “ I never look up on you as a dog. But for God’s sake, can you stop barking at me now?”

- ຜູ້ຊີ້ນຳ :**
ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ
- ຄະນະຊ່ວຍຊາມທີ່ປຶກສາ :**
ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ
ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສິກສາ
ທ່ານ ຄຳວິສັນ ແກ້ວສວັນ
- ຄະນະບັນນາທິການ :**
ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ
ທ່ານ ວັນທະວິ ວົງພະຈັນ ຮອງ ບກ
ທ່ານ ເປຄຳ ລໍຄຳສອນ ຮອງ ບກ
- ກອງບັນນາທິການ :**
ນາງ ກິງໃຈ ແສງອໍາຟັນ
ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ
ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ
- ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ :**
ທ່ານ ຄຳຫວັນ ດາລາວົງ
ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ
ທ່ານ ສິມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ